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Близо 124 млн. лв. за изборите
Изборите на 14 ноември ще струват 123,8 млн. лв. Още пари ще

има, ако ЦИК въведе видеонаблюдение в СИК. Поръчани са още 1600
машини и 26 000 броя флашпамет за тях.
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Хаос с лекарствата
в КОВИД-зоните

Хаосът в КОВИД-зони
и аптеки заради безплатна-
та терапия за домашно ле-
чение на коронавирус про-
дължава. Все още не е ясно
кой и кога предписва без-
платните медикаменти,
твърдят медици и фарма-

цевти.
Столични ДКЦ не са

получили указания за изпи-
сване на безплатните ле-
карства и затова все още
пациентите, прегледани в
КОВИД-зоните им, с уста-
новен положителен тест се

ДКЦ още нямат указания как да предписват медикаментите

насочват към личните ле-
кари за изписване на меди-
каменти.

Неясноти има и в област
Благоевград. Пациентите с
КОВИД-19 от областта не
могат да се лекуват безплат-
но в домашни условия, тъй

като никъде няма открити
специални зони, в които да
им дадат предписания за
домашно лечение. В Бургас
има одобрени зони, но нито
една не работи по различни
причини.
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Парламент

на провалените

надежди
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Кораб заседна край скалите под местност “Яйлата” край село Камен бряг. Плавателният съд
е под панамски флаг и превозва торове. Няма пострадали и разлив на гориво. От Районната
прокуратура в Добрич изясняват има ли данни за извършено престъпление против транспорта
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„Единна

Русия” с

убедителна

победа

Проф. Андрей Пантев:
Независимостта
не е гаранция за
правилни решения

Общините
искат 2% от
данъка върху
доходите

САЩ уплашени

от Китай
и Русия
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» ‡Á Ì‡ Ò‚Óˇ Â‰ ˘Â ÒË Á‡ÏËÌ‡,
ÚÂ‚‡ Ë ÏÂÌ ˘Â ‡ÒÌÂ Ì‡‰ Ô‡ı˙Ú.
≈‰ËÌ ˘Â Ê‡ÎË, ‰Û„ ˘Â ÏÂ ÔÓÍÎËÌ‡,
ÌÓ ÏÓÈÚÂ ÔÂÒÌË ‚ÒÂ ˘Â ÒÂ ˜ÂÚ‡Ú.

» ÏÌÓ„Ó ËÏÂÌ‡ Ë ÎÂÒÌ‡ ÒÎ‡‚‡
„Ó‰ËÌËÚÂ ·ÂÁ Ê‡Î ˘Â ËÁÏÂÚ‡Ú
ËÎ ˘Â ÔÓÍËÂ ÔÎÂÒÂÌ Ì‡ Á‡·‡‚‡,
ÌÓ ÏÓÈÚÂ ÔÂÒÌË ‚ÒÂ ˘Â ÒÂ ˜ÂÚ‡Ú.

¬ Úˇı ÁÓ‚ ÒÂ ˜ÛÈ Á‡ Ô‡‚‰‡, Á‡ Ò‚Ó·Ó‰‡,
Î˛·Ó‚ Ë ·Î‡„Ë ˜Û‚ÒÚ‚‡ „Ë Í‡ÒˇÚ
Ë Ò‚ÂÚÎËÈ ÎËÍ Ì‡ Ì‡¯‡Ú‡ ÔËÓ‰‡,
Ú‡ ÏÓÈÚÂ ÔÂÒÌË ‚ÒÂ ˘Â ÒÂ ˜ÂÚ‡Ú.

¬ Úˇı ‚ÂÂ Ì‡ ¡‡ÎÍ‡Ì‡ Î˙ı˙Ú Á‰‡‚Ë
Ë Ú‡ÈÌËÚÂ ı‡ÏÓÌËÈ ÏÛ Á‚Û˜‡Ú,
Ë „˙Ï˙Ú Ì‡ Ì‡Ó‰ÌËÚÂ ÌË ÒÎ‡‚Ë,
Ú‡ ÏÓÈÚÂ ÔÂÒÌË ‚ÒÂ ˘Â ÒÂ ˜ÂÚ‡Ú.

¬˙‚ Úˇı ‰Û¯‡Ú‡ ÏË ËÁÎˇ ÒÂ ˆˇÎ‡
Ò Ì‡È-ÒÍ˙ÔËÚÂ ÒË ·ËÒÂË, ˆ‚ÂÚˇ,
‚ Úˇı ‚ÒË˜ÍÓ Ò‚ÂÚÎÓ, ˆÂÌÌÓ ÒË Â ‰‡Î‡,
‚˙‚ Úˇı ÊË‚ÂÈ, Á‚˙ÌÚË Ë Ú˙ÔÌÂ Úˇ.

ÕÂ ÏÂ ÒÏÛ˘‡‚‡ ‰Ë‚ ‚ÓÈ ÓÚ ÓÏ‡ÁË,
ÌÂ ÒÚˇÒÍ‡ ÏÂ Ì‡ Á‡‚ËÒÚÚ‡ „ÌÂ‚˙Ú -
ÒÔÓÍÓÈÌÓ „ÎÂ‰‡Ï ‚ ·˙‰Â˘ÂÚÓ ‡ÁË:
Ú‡Ï ÏÓÈÚÂ ÔÂÒÌË ‚ÒÂ ˘Â ÒÂ ˜ÂÚ‡Ú.

“Â ÊË‚ Ò‡ ÓÚÍÎËÍ Ì‡ ‰Ûı‡ Ì‡Ó‰ÌË,
‡ ÚÓÈ ÌÂ ÏÂ, Ë ‰Ó Ò˙ˆ‡ ÚÛÔÚˇÚ
ÓÚ ÒÍ˙· Ë ‡‰ÓÒÚ ‚ Ì‡¯ËÈ Í‡È Ò‚Ó·Ó‰ÌË,
Ë ÏÓÈÚÂ ÔÂÒÌË ‚ÒÂ ˘Â ÒÂ ˜ÂÚ‡Ú.

НЯКОЛКО ÄÓÌÈ

Ìîèòå

ïåñíè

Иван ВАЗОВ
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Хаосът в аптеки и КОВИД-зони за-
ради безплатната терапия за домашно
лечение на коронавирус продължава.
Столични ДКЦ все още не са получили
указания за изписване на безплатните
лекарства. Безплатната терапия трябва се
назначава само от специалистите в КО-
ВИД-зоните. Все още обаче пациентите
с вируса се насочват към личните лекари
за изписване на медикаменти.

Управителят на 11 ДКЦ В София
Татяна Евтимова заяви, че нищо не се е
променило и когато пациентът се окаже

Хаос с безплатните
лекарства за КОВИД-19
ДКЦ още нямат указания как да предписват медикаментите,
в много области липсват специални зони за коронавирус

положителен, се свързват с личния ле-
кар и го насочват. Досега не сме изпи-
свали електронни рецепти, тъй като
системата е организирана така, че само
общопрактикуващите лекари могат да го
направят, заяви Евтимова. Тя обясни
още, че могат да се изписват болнични
листове на всички други заболели, но не
и на заразени с КОВИД-19.

Неясноти има и в област Благоевград.
Пациентите с КОВИД-19 няма да могат
да се лекуват безплатно в домашни усло-
вия засега, тъй като не могат да преминат

през КОВИД-зона, защото такава все още
не е разкрита. В Бургас неяснота цари
както в аптеките, така и сред пациентите.
В града има три обявени за разкрити
звена, но те не работят. Зоната в ДКЦ 1
не е била отворена, защото лекарят там
се разболял. Не функционира и обявена-
та зона в ДКЦ “Св. Георги Победоно-
сец”, а в ДКЦ “Ел Масри” пък работел
кабинет, но нямал сключен договор с
НЗОК и се чакали указания.

Управителят на НЗОК Петко Салчев
съобщи по-късно, че анексите към дого-

ворите на лечебните заведения с НЗОК
са изпратени в четвъртък, те трябва да
бъдат подписани, за да се използва меха-
низма през КОВИД-зоните да се изпис-
ват безплатни лекарства. Това не е заме-
стваща всички останали мерки, а допълни-
телна мярка, подчерта Петко Салчев.

Продължава да расте процентът по-
ложителни тестове за коронавирус и вче-
ра стигна до 9,66. Починалите от КО-
ВИД-19 надхвърлиха 20 хиляди души,
като за последното денонощие бяха 43 -
ръст с една четвърт на седмична база.

Районната прокуратура във Варна се е самосе-
зирала след публикации в медиите заради случая на
възпрепятстване на работата на мобилния вакси-
национен пункт на входа на Морската градина.
Проверката ще търси данни за извършено
престъпление. От РЗИ във Варна разказаха, че три
жени и един мъж атакували словесно медицинския
екип и искали отговор дали ваксините са разреше-
ни за прилагане у нас. Хората звъннали на 112,
дошла полиция и след кратък разговор лекарят,
който е бил част от екипа на ДКЦ “Света Екате-
рина”, и медицинските сестри напуснали мястото.

Намесата на прокуратурата по казуса поиска
по-рано министърът на здравеопазването Стойчо
Кацаров. Ведомството осъди категорично незакон-
ните действия на антиваксърите. Оттам посочиха,
че в същото време, когато антиваксърите са напад-

Прокуратурата проверява
нападение над ваксинационен пункт

Експерти на Института за пътна безопасност са установили
манипулация на статистическите данни от МВР за загиналите в
катастрофи. Данните показват, че ексръководството на вътреш-
ното ведомство е установило порочната практика да намалява
броя на загиналите в ПТП, посочват от института.

Рязкото намаляване за 20 дни на пътнотранспортния травма-
тизъм в страната в края на септември м.г., без да бъдат предпри-
ети различни други мерки, показва, че транспортната система
функционира в нестабилна външна среда, се пояснява в анализа.
Опитите на МВР да манипулира статистиката обслужват един-
ствено политически цели, без това да повишава сигурността по
нашите пътища, предупреждават от института. За тази година,
при анализ на данните, публикувани на сайта на МВР, графата
“починали лица при пътнотранспортни произшествия” показва,
че до 20 септември са загинали 345 души. За същия период на
миналата година загиналите са 313.

За драстично орязване
на градския транспорт на
София сигнализираха от
“Спаси София”. Според тях
ГЕРБ въвеждат намаляване
на транспортните средства,
което ще доведе до увели-
чени интервали и повече ча-
кане на пътниците по спир-
ките. Влошаването на
транспортната услуга зася-
га автобуси с номера 83,
94, 111, 120 и 280, както и
тролейбуси 1, 2, 6, 9 и др.
Огромно орязване има при
трамвайния транспорт по
най-натоварените линии

България заема 22 място по
достъп до интернет. По качест-
вото на мрежата е на 34 място,
а по показател “Електронна
инфраструктура” - на 64. Това
показва проучване, финансира-
но от Световната банка, което
обхваща 110 страни. По пока-
зател за електронна сигурност
на интернет страната е класи-

ГЕРБ манипулирали
данните за катастрофите

Орязват линии на градския
транспорт в София

България е на 22 място в
света по достъп да интернет

рана на 51 място, в раздел “Еле-
ктронно правителство” - на 49,
а по дигително качество на
живот е на 85 място.

Българинът трябва да рабо-
ти 596 секунди, за да си позво-
ли най-евтиния мобилен интер-
нет, и 82 минути, за да си поз-
воли най-евтиния широколен-
тов интернет.

нали медиците, близо 5000 души се намират в бол-
ниците, а 390 се борят за живота си в интензивни-
те отделения, като 95% от тях са неваксинирани.
“Когато утре същите антиваксъри развият тежки
симптоми, ще искат от нашите медици, които вчера
обругаха, да им осигурят най-доброто лечение”,
посочват от здравното министерство.

Междувременно ресторантьори се оплакаха,
че полицията в Благоевград обикаля заведенията
след 23 ч. и спира дейността им. Според заповед
на МЗ те имат право да работят до този час, но
от бранша определиха действията на полицаите
като тормоз. Асоциацията на заведенията в
България настоява за дисциплинарни мерки от
ръководството на МВР.

Коментар на стр. 5

като 20 и 22, където се
премахват по пет трамвая
от всяка линия, а времето
за чакане се увеличава с над
една четвърт.

“Това е изключително
грешно решение, което ще
изпъди всички останали
пътници в градския транс-
порт. Хората ще чакат по-
дълго и ще се возят в
претъпкани превозни сред-
ства посред пандемия”, ко-
ментират от “Спаси Со-
фия” и предупреждават за
100 млн. лева дупка в град-
ския транспорт.

СНИМКА БГНЕС

Част от парка пред НДК беше отцепена от екипи на полицията и
пожарната заради невзривен снаряд, който беше открит при изкопни работи
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ
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Политологът Димитър Аврамов
за новия проект

Във финалната си фаза е
конструирането на инициа-
тивен комитет, който да из-
дигне за втори президентски
мандат кандидатурите на Ру-
мен Радев и Илияна Йотова,
стана ясно при посещението
на вицепрезидента в Свищов.
Йотова уточни, че ще спазят
всички срокове на ЦИК, а в
комитета влизат представи-
тели от целия политически
спектър. “Ще има хора от
най-различни политически
цветове с най-различни идеи
и смея да твърдя, че сред тях
ще бъде цветът на България.
Не бихме искали да бъдем
инструмент в ръцете на по-
литическите партии, не това
е духът на президентската
институция”, уточни тя.

Вицепрезидентът изрази
надежда следващият парла-
мент да бъде съставен от
много повече читави хора,
които да си стиснат ръцете

СНИМКА ПРЕССЕКРЕТАРИАТ НА ДЪРЖАВНИЯ ГЛАВА

Ректорът на СА “Димитър А.Ценов” проф. д-р Марияна Божинова удостои Йотова
с почетния знак на висшето училище по случай 85 години от основаването му

Националният осигурителен инсти-
тут преизчисли служебно две групи
пенсии, изплащани от Държавното об-
ществено осигуряване. НОИ уточнява,
че това е следствие от последните про-
мени в Кодекса за социално осигурява-
не, приети с актуализацията на държав-
ния бюджет. От 1 септември служебно
ще бъдат преизчислени всички около 172
000 лични и наследствени пенсии,
свързани с трудова дейност на родени-
те след 1959 г., осигурени в Универса-
лен пенсионен фонд. Условието е на-
чалната дата на пенсията да е до 31
август 2021 г. включително, и размерът
й е изчислен с намаление на индивиду-
алния коефициент, съгласно действащи-
те правила до началото на настоящия
месец. Ефектът от преизчисляването е
индивидуален и зависи от осигурител-
ната история на лицето и конкретните
периоди на осигуряването му. Отпада

Минималната заплата от 1 януа-
ри 2022 г. да стане 760 лв., настоява
КНСБ. Синдикатът предлага 17%
увеличение на сегашните 650 лв. като
мярка срещу растящата инфлация и
предстоящото ново поскъпване на
тока от Нова година. КНСБ очаква
вдигането на минималната заплата да
доведе до 12% ръст на средната за-
плата в страната. “Поскъпването на
тока ще излезе извън параметрите на
социално поносимата цена. При тези
ниски доходи на българските дома-
кинства тя няма да може да бъде по-
ета и енергийната бедност ще се
разгърне в много по-голям мащаб.
Това ще доведе до мерки, които да
ограничат нарастването на цените на
тока и до по-големи контролни функ-
ции на енергийния регулатор”, ко-
ментира в тв интервю зам.-шефката
на Института за социални и синди-

Инициативен комитет издига
Радев и Йотова за нов мандат
Кабинетът планира близо 124 млн. лева за изборите

за пет или шест приоритета,
за които всички говорят.
“Ние имаме много добър
старт и стабилност. Въпреки
политическото говорене слу-
жебният кабинет показа, че
може да гарантира сигур-
ността на българските граж-
дани, особено в условията на
криза, на КОВИД и на неиз-
вестността, която ни чака”,
подчерта тя. Йотова напом-
ни, че служебният кабинет е

временен и това не бива да
се забравя. Много се надя-
вам, че следващият парла-
мент ще роди стабилно пра-
вителство и в една парламен-
тарна република в кратки
срокове ще бъдат компенси-
рани годините, които са из-
губени, добави вицепрези-
дентът. Много лесно употре-
бяваме думи като почтеност
и промяна, но те задължават
много и носят след себе си
много отговорности, посочи
Йотова.

Разходите за президент-
ските и парламентарните из-
бори на 14 ноември ще възля-
зат на 123,8 млн. лв., пре-
движда засега план-сметката
за двата вота, която служеб-
ното правителство одобри с
постановление. При необхо-
димост, след сключване на
договор за доставка на
допълнителни машини за гла-
суване, ще бъдат осигурени

още средства по бюджета на
Централната избирателна ко-
мисия (ЦИК). Допълнително
финансиране ще има и ако
изборната администрация
въведе видеонаблюдение в
избирателните секции.

Говорителят на ЦИК Ро-
сица Матева обяви в тв уча-
стие, че комисията трябва да
поръча 26 000 броя флашпа-
мет и допълнителни 1600 ма-
шини за гласуване. Според

сметките поръчката ще е на
стойност 9,5 млн. лева.
Флашките с памет ще са нуж-
ни при евентуален втори тур
на президентския вот, тъй
като иначе няма да има вре-
ме да се извлекат данните от
първия тур, обясни Матева.

ЦИК е решила в 2119 сек-
ционни комисии да има по две
устройства. Колкото и бързо
да гласува един избирател с
машина, той ще прави два

вида избор и това ще доведе
до забавяне, посочи Матева.
Комисията все още не е ре-
шила каква да е поредността
на бюлетините на екрана на
машината - дали първа да бъде
за президент или за парла-
мент. От думите й обаче ста-
на ясно, че ЦИК приема за
водещи президентските избо-
ри. Причината за това е
фактът, че те са редовни, а
парламентарният вот е извън-

реден, мотивира се тя.
“Обсъждаме различни ва-

рианти за гласуване. Засега
ЦИК се обединява около
мнението да се гласува с
една карта, тъй като, ако се
гласува с две карти, процесът
ще се забави още повече и
след това е възможно да ста-
не объркване с всичките кар-
ти, които трябва да ползват
СИК и избирателят”, допъл-
ни Матева.

КНСБ настоява за 760 лв.
минимална заплата

кални изследвания към КНСБ Виоле-
та Иванова.

Синдикалистите прогнозират, че
цените в потребителската кошница
в края на годината ще нараснат с
около 5%, след като цените на про-
изводителите вече са скочили с око-
ло 13%. Това е доста над прогнозата
на БНБ за 3,5% инфлация в края на
годината. Увеличението на доходи-
те ще бъде изядено от увеличението
на цените, при това на основни хра-
нителни стоки, каза Иванова. По
данни на КНСБ около 1,6 милиона
души у нас живеят под прага на
бедност или в риск от бедност. Спо-
ред разчетите на синдиката до 2024
г., когато се очаква да влезем в евро-
зоната и приемем единната европей-
ска валута, минималната заплата у
нас трябва да е достигнала 500 евро
или 1000 лв.

НОИ преизчислява
служебно две групи пенсии

необходимостта от подаване на заявле-
ния за преизчисляване на трудовите
пенсии. Пенсиите на вече подалите за-
явления около 2500 души също ще бъдат
преизчислени служебно от 1 септември,
но в законовия 4-месечен срок.

 От 16 септември НОИ ще преиз-
числи и социалните пенсии за инвалид-
ност. Размерът им ще е процент от со-
циалната пенсия за старост, който се
повишава. При пенсиите на хората с над
90% трайно намалена работоспособ-
ност/вид и степен на увреждане увели-
чението е от 120 на 135% от размера на
социалната пенсия за старост, а при
увреждания между 71 и 90% ръстът е
от 110 на 125%. Така пенсиите за първа-
та група лица се определя на 200,76 лв.
при 178,45 лв. досега, а за втората - в
размер 185,89 лв. при досегашни 163,58
лв. Разликата ще се изплаща с ноемврий-
ските пенсии.
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Ако бъде направена ре-
форма за финансова децент-
рализация и два процента от
приходите от подоходното
облагане бъдат пренасочени
към общините, този ресурс би
се равнявал на близо 850 ми-
лиона лева на годишна база,
заяви Петър Ганев, старши
изследовател в Института за
пазарна икономика, по време
на дискусия в рамките на
Годишната среща на местни-
те власти в Албена. Той при-
помни, че противниците на
тази идея изтъкват, че от та-
кава стъпка ще спечелят голе-
мите общини, а малките,
където няма много работещи
и заплатите са по-ниски, ще

Общините искат 2 на сто
от данъка върху доходите
Кметове отново настояха за
финансова децентрализация

НАП спря 14 сайта за онлайн залагания без лиценз
С решения на

изпълнителния директор
на Националната агенция
за приходите (НАП), из-
дадени от края на май
досега, са спрени 14 сай-
та, чрез които се органи-
зират хазартни игри от
дружества без действащ
лиценз по Закона за ха-
зарта. Това съобщиха от
приходната агенция. По-
голямата част от тези ха-

зартни оператори имат
разрешение да развиват
дейността си в държави-
те Кюрасао, Малта и
Филипините, но не и в
България. След публику-
ване на решението сайто-
вете, посочени в него,
трябва да преустановят
дейността си до 3 дни.
Ако след изтичане на
този срок онлайн плат-
формите са достъпни в

България и през тях може
да се правят залози от по-
требители в страната, то
НАП сезира съда за изда-
ване на разпореждане
към доставчиците на ин-
тернет услуги у нас да
прекратят достъпа до
страниците и техните
поддомейни.

Решенията на изпъл-
нителния директор на
НАП, както и разпореж-

данията на Софийския
районен съд се публику-
ват в рубриката “Онлайн
хазарт” в сайта на при-
ходната агенция. НАП
поддържа и актуален
списък на интернет стра-
ниците, чрез които се
организират хазартни
игри от лица, които ня-
мат действащ  лиценз по
Закона за хазарта, се по-
сочва в съобщението.

са в губеща позиция. Позици-
ята на експерта беше, че този
риск би могъл да бъде избег-
нат, ако бъдат приети израв-
нителни механизми.

Реализацията на такава ре-
форма ще бъде стимул за кме-
товете да привличат инвести-
тори, да откриват работни
места и да се повишават за-
платите, допълни Ганев. Цел-
та на децентрализацията не е
всички общини да станат рав-
ни, каза експертът. По думи-
те му допълнителният финан-
сов ресурс обаче ще помогне
на кметовете да работят по-
добре за съгражданите си и
да реализират различни поли-
тики на местно ниво. За да се

избегнат разликите между от-
делните общини, би могло да
се мисли в посока по-мощни-
те да получават по-малки
държавни субсидии, като
средствата се пренасочват
към по-бедните, посочи Га-
нев. По думите му такава
стъпка би задоволила всички.
Според експерта вариантът с
въвеждане на нови данъци -
например върху земеделски-
те земи, би предизвикал недо-
волство сред хората, а това
би спряло всяка реформа.

През последните 30 годи-
ни винаги се говори как фи-
нансовата децентрализация
ще бъде приоритет на цент-
ралната власт, само че тя все
още не е узряла да предоста-
ви автономност на общини-
те, коментира по време на
дискусията кметът на Плевен

Георг Спартански. Той при-
ветства идеята два процента
от подоходното облагане да
бъдат пренасочвани, като
посочи, че при такава рефор-
ма Плевен би получавал око-
ло 11,5 милиона лева за годи-
на. Като проблем Спартански
посочи това, че две трети от
парите в бюджетите на об-
щините идват по линия на
общата субсидия. “Това ни
прави просто пощенски кутии
и нямаме възможност да пра-
вим никакви политики на ме-
стно ниво, нищо че сме из-
брани мажоритарно и сме
пряко отговорни пред
съгражданите си”, каза Спар-
тански. Той изрази недовол-
ство от факта, че през послед-
ната година държавата не ра-
боти и кметовете са принуде-
ни да чакат с месеци за един

подпис в някое от ведомства-
та в столицата. За общините
пътят не е да се борим за
субсидии и да се молим за
целеви пари, а да изискваме
централната власт да гледа на
нас като на равностойни
партньори, посочи кметът на
Плевен.

Според него държавата
трябва да контролира харче-
нето на парите, но кметовете
трябва да имат възможността
да развиват местни политики
и да разполагат с достатъчно
ресурси, за да има в страната
независима местна власт. Те-
мата с финансовата децент-
рализация се коментира още
от 2003 г. Тогава възниква и
предложението за пренасоч-
ване на два процента от по-
доходното облагане към об-
щините.

В своя позиция социалисти от дис-
кусионния клуб “Георги Кирков” в Ка-
занлък се обявиха срещу безконтролно-
то вдигане на банковите такси от всички
банки, опериращи у нас. От няколко
месеца у нас се наблюдава постоянно
покачване на всички банкови такси по
теглене, внасяне или банкови преводи,
правени от българските граждани и фир-
ми. Без всякаква обоснована причина се
взимат от 2, 5 лв. и повече за същите
операции, за които преди една година
таксите бяха 0,20, 0,50 лв. и повече лева.

Във време на политическа, икономи-
ческа и здравна криза да взимаш от ус-
тата на българския пенсионер или ра-
ботник по два и повече хляба заради

Близо половината
българи или 43 на сто
използват уреди със
смарт функции. Това
показват данни от на-
ционално представи-
телно проучване на
агенция “Тренд”. 37%
от анкетираните не из-
ползват такива уреди, а

Обявиха банковите такси
за пладнешки обир

услугата да си изтеглят пенсиите и за-
платите или да обслужат кредитите си,
от собствените си банкови сметки е
равносилно на пладнешки обир и по
страшното - обричане на глад и безпра-
вие, се казва в позицията на социалисти-
те. Те призовават всички работници и
пенсионери в България за обединение
срещу това безправие.

Почти половината българи използват
смарт електроуреди

за цели 17 на сто от ан-
кетираните  терминът
“смарт функции” е не-
познат. Всъщност при-
чината всеки трети да
смята, че не използва
такива устройства, е, че
повечето хора не отчи-
тат смартфоните като
“умни” устройства, а

като мобилни телефо-
ни. Данните показват
още, че водещите фак-
тори, по които избира-
ме електроуредите, са
цената и гаранционни-
ят срок. Едва един от
10 посочва функциите
на уредите като опре-
делящи при покупка.

Девет места в Европа с най-евтини
и слънчеви  имоти са български

В ранглистата на районите в Евро-
па, където собствениците на имоти
биха платили най-малко за най-много
слънчева светлина, България с различ-
ни свои градове заема девет от десетте
челни места. Класацията, изготвена от
експертите по ипотеки на money.co.uk,
се оглавява от Русе, Враца, Велико
Търново, Габрово, Ямбол, София, Бла-
гоевград, Добрич и Бургас. На пета
позиция ги разделя италианският град
Кампобасо в едноименната провинция
на Южна Италия. Варна е на 11 пози-
ция сред всички 290 дестинации от 18
различни държави в Европа. Данните
за цените са взети от най-големия он-
лайн портал за недвижими имоти във
Великобритания RightMove, като за
класацията са ползвани медианните
цени на цели имоти, а не на кв.м. В
Русе и Враца всъщност са най-евтини-
те недвижимости сред всички локации
- съответно 13 110 евро и 13 227 евро.

В същото време в последната кла-
сация на консултантската компания
“Кнайт Франк” България заема 25
място сред 55 най-динамични пазари
на имоти в света. Цeнитe нa жилищaтa
у нас ca ce пoкaчили cъc 7,5% нa
гoдишнa бaзa пpeз втopoтo тpимeceчиe
и c 5% за последните шест месеца по
данни на Евростат. Страната се е из-
качила със седем места в индекса на
“Кнайт Франк” спрямо първото три-

Имотите в Русе са сред най-
слънчевите и евтините в ЕВропа

месечие, когато заемаше 32 място.
Интересна тенденция е повишеният
интерес към близките до столицата
градове. Кocтинбрoд, кoйтo e нa 15
минути oт мeтрocтaнциитe “Люлин” и
“Cливницa”, e пoкaзaтeлeн зa
рaзрacтвaнeтo нa София пo пeрифeри-
ята. От една страна това може да бъде
обяснено с жeлaниeтo нa хoрaтa дa
живeят пo-близo дo прирoдaтa. От дру-
га страна причина са трудoвитe
мигрaнти, кoитo идвaт дa рaбoтят в
гoлeмия грaд и търсят по-евтини жи-
лища в перифeрнитe му ceлищa. В
Пeрник например през първата поло-
вина на годината се наблюдава 23%
ръст на сделките, а в Ихтимaн - 28%.
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МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА МИРА. Общото

събрание на ООН за
първи път обявява
честването му през
1981 г. по инициати-
ва на Коста Рика. До
2002 г. той се отбе-
лязва в деня, в който
започва работата на годишната сесия на Общото
събрание на ООН. На 7 септември 2001 г. Общото
събрание на ООН единодушно приема Резолюция
55/282, призоваваща към честването на 21 септем-
ври като ден на мира и ден без военни действия.

СВЕТОВЕН ДЕН ЗА БОРБА С БОЛЕСТТА НА
АЛЦХАЙМЕР. Отбелязва се
от 1994 г. по инициатива на
едноименната международ-
на организация. Близо 24 млн.
души по света страдат от
болестта. Тя засяга 3 до 6%
от населението между 65 и 79-годишна възраст и
до 30% от хората над 80 г.

ПРАЗНИК НА ТУТРАКАН. На 21 септември 1940
г. по силата на Крайовската спогодба
градът официално е освободен от
румънската окупация. С решение на
Общинския съвет от септември 1993 г.
този ден е определен за празник.

1452 - РАЖДА СЕ ДЖИРОЛАМО САВОНАРОЛА,
ИТАЛИАНСКИ МОНАХ-ДОМИНИКАНЕЦ (УМИРА
1498 Г.). Основател на
Флорентинската републи-
ка, своеобразна форма на
демократична република,
обвързваща закона с хрис-
тиянския морал. Фана-
тизмът на Савонарола и
неговите последователи достига своя апогей през
1497 г., когато е издигната Кладата на суетата,
на която са изгорени творби на “неморални по-
ети”. Унищожени са прекрасни ренесансови произ-
ведения. Флоренция скоро се уморява от Савонаро-
ла, народът се разбунтува, той и последователите
му са изгорени на клада като еретици.

1866 - РАЖДА СЕ ХЪРБЪРТ УЕЛС, БРИТАНСКИ
ПИСАТЕЛ (УМИРА 1946 Г.). Автор
на научна фантастика. Когато
навършва 30 г., вече са издадени ро-
маните му “Машината на времето”,
“Невидимият човек” и “Война на
световете”. След това под влияние
на социалистическите идеи започва
да пише романи на обществени теми.
Влияние върху живота му оказва и срещата с Вла-
димир Ленин в Русия.

1904 - РАЖДА СЕ СТОЯН ВЕНЕВ, ХУДОЖНИК
(УМИРА 1989 Г.). Твори основно в
живописта. Рисува също графики и
карикатури. През ученическите си
години публикува карикатури в раз-
лични вестници и списания - “Червен
смях”, “Звънар”, “Ехо”. Неколкократ-
но е подвеждан под отговорност за-
ради антифашистки идеи в творбите му. След 9
септември 1944 г. публикува карикатури във вест-
ниците “Стършел” и “Работническо дело”.

1915 - РАЖДА СЕ СТОЯН ЕДРЕВ, ПАРТИЗАНИН
И ПУБЛИЦИСТ (УБИТ 1944 Г.). Участник в Съпро-
тивителното движение
по време на Втората све-
товна война. Партизанин
от Народна бойна дружи-
на “Чавдар” и Партизан-
ски отряд “Христо Кърпа-
чев”. Загива на 19 юни
1944 г. при акция за пре-
вземането на с. Беглеж с
думите: “Поздрав на дру-
гарите... Борете се и ос-
вободете България!”
Посмъртно е повишен в
звание подполковник, а след това и в полковник.

Произвол

Проф. Димитър
М. ИВАНОВ

Опасно и цинично

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

Наблюдавах с удивле-
ние пресконференцията
по обявяването на новия
политически проект на
господата Асен Василев и
Кирил Петков. Удивление
от бруталното и арогант-
но желание на тези двама
раждащи се политици да
“приватизират” марката
за почтеност, след като се
опитаха да направят
същото с марката на екс-
пертност.

Не знам, разбираме ли
всички ние колко опасно е
за България, за българска-
та демокрация, за Парла-
мента ни, някои да искат

да разделят парламента на
“почтени” и на “непочте-
ни”. Да наложат една не-
виждана досега политиче-
ска сегрегация с цинична-
та претенция за “почте-
ност”. Може би и да нало-
жат и една марка на реве-
ра на всеки за почтеност,
особено след като казаха,
че ще въведат така нарече-
ния “филтър за почтеност”
на своите членове.

Кой даде правото на
тези “рицари на почте-
ността” да “приватизират”
тази морална категория за
своя сметка? Кой ги посве-
ти в това “рицарство”? На
основата на какви биогра-
фии и постижения те се са-
мообявяват и назначават за
компаси на националната
ни почтеност?

Толкова ли е могъщ
“трамплинът на властта”,
че, престоявайки четири
месеца върху него, давай-
ки безброй празни интер-
вюта, ги накара да повяр-
ват, че те могат да бъдат
политическите носители на
промяната. На една промя-
на, на която никой не може
да дефинира все още пре-

цизно нейните характери-
стики и хоризонти...

Днес в България леги-
тимността на властта, на
цялата политическа систе-
ма е поставена на кръс-
топът. Серия от правител-
ства не успяха да отгово-
рят на аспирациите на бъл-
гарските граждани. Стра-
ната влиза в нов цикъл (на
не по-малко от 3-4 години)
на висока и продължител-
на инфлация, която ще уда-
ри по бюджетите на мили-
они домакинства, ще нама-
ли покупателната способ-
ност, може и да ни обрече
на още по-продължаваща
изолация от страна на чуж-
дестранни инвестиции. По-
токът от млади и кадърни
българи към чужбина от-
ново се засили.

Защо се стигна до тук?
Два големи и тежки

фактора бих отбелязал:
неовладяната жажда за
власт и неподготвеността
на тези, които искат власт-
та, да могат да управляват
настоящето и бъднините
на България.

И затова на фона на
тази картина да искаш да

“приватизираш” марката;
категорията за почтеност,
да наложиш “филтър за по-
чтеност” звучи не само ци-
нично. Звучи крайно
опасно в една обстановка
на над 30-годишно лъгане,
манипулиране и подигра-
ване с мечтите на българ-
ските граждани.

Днешната премиера на
този пореден нов полити-
чески проект не дава ни-
каква надежда, че той ще
върне на политиката, на
политическата ни система,
достойнството и доверие-
то на гражданите, от кои-
то тя от десетилетия се
нуждае.

Гледайки днешния во-
допад от претенции, нео-
граничен популизъм и без-
пощадно цинична демаго-
гия, бих искал да припом-
ня на всички, които разби-
рат какво всъщност се
случва, думите на Виктор
Юго, че “Истинската по-
беда на народа ще дойде
след тоталното пораже-
ние на демагогията”.

Фейсбук, с леки съкра-
щения

Деси ВЕЛЕВА

Рядка хорска наглост и
управленско безсилие се
ширят тези дни из страна-
та. Във Варна малоброй-
на група съмнителни ти-
пове нападна медици и
предизвика затварянето на
ваксинационен пункт не
без съдействието на поли-

цията, а в Благоевград ре-
сторантьори поискаха на-
казания именно за поли-
цаи, които ходят да затва-
рят незаконно работещи
заведения след 23 часа.

Абсурд след абсурд
остава безнаказан на фона
на половинчатите КО-
ВИД-мерки и тоталното
им неспазване. Докато
едни берат душа в болни-
ци и статистиките почер-
няват, други се пробват
доколко могат да се качат
на главата на държавата
без последствия. Да чака-
ме ли утре разни самозван-
ци да се изпречват пред
линейките или да затварят
входове на болници, защо-
то вирус нямало, а само
симуланти и източващи

касата лекари? Докога
здравното ведомство ще
се прави, че пази здравето
на всички българи, възму-
щава се показно, а накрая
всеки е оставен да прави
каквото иска?

Произволът води след
себе си още по-голям
произвол и мястото на
държавните институции
постепенно се заличава.
Мълчанието им не рес-
пектира, а само води до
нарастването на нахалст-
вото на онези, които ни-
кога не са спазвали пра-
вилата, независимо от
кого са наложени те.

В моменти на криза не
е време за безкрайни, и
очевидно неползотворни,
дискусии и за дирене на

консенсус по вече изяс-
нени въпроси, на които
целият свят отдавна е на-
мерил отговор. Който не
иска да спазва правила,
ще донесе от девет кладе-
неца вода, за да обясни
как те не стават за нищо
и ще се пени по протес-
ти. Затова е крайно време
институциите да въведат
истински и твърди мерки
за запазването на повече
човешки животи. И истин-
ски контрол. Тогава поне
протестиращите срещу
всичко ще има за какво да
протестират. А като не им
харесват правилата - да си
изберат кой да ги управ-
лява на следващите избо-
ри според вкуса им, без
правила.
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46-ото Народно събрание
вече е в историята. То ще се
запомни с невъзможността да
излъчи редовно правителство,
с изобилието от грозни скан-
дали, злобни обиди, лични на-
падки, пошло остроумничене.
Е, и две положителни неща-
актуализацията на бюджета и
отнемането на Бюрото за за-
щита на свидетелите от глав-
ния прокурор Иван Гешев и
предаването му в ръцете на
правосъдното министерство.

Добрата новина е, че депу-
татите решиха да бъдат акту-
ализирани пенсиите и майки-
те да получават повече пари,
за което БСП настоява от го-
дини. Парите за старост се по-
вишават средно с 12,5% по
Коледа. Минималната пенсия
се вдига от 300 на 370 лева, с
право на получаване на соци-
ална добавка за бедност. Това
означава, че възрастните вече
могат да получават най-малко
413 лева месечно. Те ще
допълнят отънелия си бюджет
заради КОВИД-кризата и с по
120 лева за октомври, ноем-
ври и декември. Трябва да при-
знаем, че това е първото трай-
но преизчисляване на пенсии-
те от 11 години. То бе по-
стигнато с усилията на слу-
жебното правителство, бюд-
жетната комисия на парламен-
та и благодарение на волята
на партиите. Повишава се и
обезщетението за гледане на
дете през втората година от
майчинството от 380 на 650
лева месечно.

Надеждите на избиратели-
те

за промяна на
модела „Борисов”

и за изчегъртването му обаче
напълно се провалиха. Още от
самото си начало 46-ото На-
родно събрание доказа, че е
напълно безполезно и безплод-
но. Депутатите в него подме-
ниха девиза “Съединението
прави силата” с “Всеки мисли
за себе си”. Вместо да
побързат и да сформират по-
стоянните парламентарни ко-
мисии, които да дадат “зелена
светлина” на законопроектите,
народните представители се
занимаваха с разпитване на
служебните министри. Без-
смисленият маратон с изслуш-
ванията “изяде” почти две тре-
ти от парламентарното време
и, естествено, не даде никакъв
резултат. Парламентът просъ-
ществува 57 дни и проведе едва
27 пленарни заседания. Затова
пък министрите от служебно-
то правителство отговориха на
над 500 депутатски въпроса!

Шумно афишираните заяв-
ки от новите партии за спе-

шен ремонт на съдебната сис-
тема пропаднаха с гръм и
трясък в бездната на безсили-
ето им да ги оформят и да ги

капана на илюзорното пре-
възходство една спрямо друга.
Те така и не прозряха липсата
на политическа тежест на фор-
мациите си и виждаха пред
себе си само миража на голя-
мото си Его. Заплетоха се в
интригите кой знае най-добре
формулата на промяната и
накрая... изгоряха в собствена-
та си безсмисленост.

Всеки скачаше
срещу всеки

Повечето от депутатите
така и не се ориентираха, че
се намират в храма на демо-
крацията, за политики почти

събрание на 21 юли в дело-
водството бяха депозирани 76
законопроекта.  Резултатът от

трескавото
писане на проекти

бе обаче одобряването на едва
няколко ратификации на меж-
дународни споразумения. И...
нито един приет закон, зася-
гащ многобройните проблеми
на хората и на държавата.
Трупането на законодателни
инициативи май по-скоро бе
опит на отделните парламен-
тарни групи да впечатлят из-
бирателите преди новия вот,
отколкото израз на желание за

време на гласуванията по ак-
туализацията на бюджетите
на ДОО и на Здравната каса.
В желанието си да блеснат и
да оригиналничат, а и да пока-
жат кой е по-по-най, депута-
тите забъркаха тотален зако-
нодателен хаос, какъвто нито
един парламент не помни. И
три дни не можеха да се раз-
берат какво, как и защо гласу-
ват. Подобен прецедент се
случи и с промените в закона
за НСО, за които депутатите
два дни се чудиха дали
всъщност са го приели или не.

Отстрани погледнати, пар-
тиите на протеста бяха

като пилета
в кълчища

- колкото повече се въртяха,
толкова повече се оплитаха. А
по-опитните политически иг-
рачи просто им залагаха капа-
ни и гледаха сеир.

Съдбата на 46-ото Народ-
но събрание бе предрешена,
защото то започна по грешен
начин и нямаше как да свърши
по правилен. Още в началото
новите политически играчи
прокараха разделителни ли-
нии с колегите си и ги разце-
пиха на партии на промяната
и на статуквото. За първи път
формация, спечелила избори-
те, се обяви за опозиция, без
да е ясно на кого.

БСП единствена показа, че
в политиката трябва да тво-
риш закони и да правиш ре-
форми, а не да се занимаваш с
шоу, с театър и да превръщаш
парламента в цирк. Поведени-
ето на левицата в 46-ото На-
родно събрание бе най-адек-
ватно, политически солидно,
коректно и правилно, призна-
ват анализаторите. Социалис-
тите доказаха, че са гарант за
стабилност и че промяната ще
бъде необратима. Те демонст-
рираха как се търси консен-
сус, разбирателство и едине-
ние в името на хората - чрез
публични преговори, добли-
жаване на политики, търсене
на допирни точки, експерт-
ност и аргументи.

БСП прояви мъдрост
и отговорност

като задържа третия проучва-
телен мандат за съставяне на
кабинет, за да има време за
актуализация на бюджета, така
че да се помогне на пенсионе-
рите, болните и на всички, за-
сегнати от кризата. Кристално
ясно е, че левицата направи
всичко и потърси възможните
варианти и компромиси, за да
има редовен кабинет. Тя не
влезе в скрити разговори, не
бе зависима от никого, а раз-
говаряше с всички уважително
и с аргументи с желанието да
се направи трайно мнозинство
за промяна, но и мнозинство
за стабилност.

Новите избори чукат на
вратата. От нас зависи да
спрем свободното падане на
авторитета на Народното
събрание, да върнем поруга-
ното му и потъпкано достойн-
ство и да дадем доверието си
на честни и отговорни хора,
които милеят за държавата.

От всички нас зависи. Нека
си повярваме, че съединение-
то прави силата...

Парламентът на
провалените надежди
Партиите в 46-ото НС много искаха съдебна
реформа, но нямаха желание да я реализират

Юлия КУЛИНСКА

гласуват аргументирано. За
закриването на Специализира-
ната прокуратура и спецсъди-
лищата, смятани за инстру-
мент за политически поръчки,
така и не остана време.

На трупчета останаха и

промените
в закона за НСО

с които се намалява броят на
охраняваните лица, сред кои-
то е и главният прокурор.
Още от първите заседания ста-
на ясно, че т.нар. партии на
протеста едва ли имат сили,
експертност и опит да осъще-
ствят качествена промяна в
съдебната власт.

Сядайки на депутатските
столове, народните избраници
забравиха за първоначално
декларираното припокриване
на идеите им за бъдещо управ-
ление. Волята и енергията на
“Има такъв народ”, “Демокра-
тична България” и “Изправи
се.БГ! Ние идваме!”, ако въоб-
ще е имало такива, се разпиля-
ха в скандали, разправии и
разминавания помежду им.
Трите формации паднаха в

не се говореше, а дебатите
бяха изпъстрени с аргументи,
чиято единствена цел бе да
уязви политическия опонент.
Всъщност доказаха, че не са
чели думите на Ейбрахам
Линкълн - по-добре е да
мълчиш и да те мислят за глу-
пак, отколкото да отвориш
уста и да разсееш всички
съмнения.

В пленарната зала се раз-
мятаха герои от турския се-
риал “Листопад”, от екшъна
“Лице назаем”, от комедията
“Булката беглец” и анимация-
та от 80-те години на миналия
век “Джейми и вълшебното
фенерче”. Лееха се определе-
ния като болонки, лицемери,
лъжци, шавливи булки, мъжки
шаферки, маймуни, изплиска-
ни легени... Висотите на депу-
татските глупотевини удари-
ха в земята всички шоута по
света, взети заедно.

Оплитайки се в експертна-
та си безпомощност, народни-
те представители забравиха,
че основната функция на пар-
ламента е да твори закони. От
откриването на Народното

реформи и промяна. И няма-
ше как да е иначе, след като
основните комисии бяха
сформирани цял месец след
откриването на Народното
събрание. Това обаче не ва-
жеше за анкетните комисии,
които - също като в 45-ото
Народно събрание - се рояха
безконтролно. Дори и за най-
маловажния скандал в държа-
вата депутатите от новите
партии се втурваха да правят
комисия. Повечето комисии
бяха безсмислени и създадени
изцяло с една цел - да служат
на политическите противо-
борства, а не да решат про-
блеми.

Парламентът не постигна
съгласие и

единомислие
по нито една тема

Всички парламентарни
групи като че ли бяха в очак-
ване на новите избори.
Всъщност, предизборната
кампания почти съвпадна със
започването на работата на
46-ото Народно събрание.
Най-ярко това пролича по

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА
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Подпалвачката на войни признава, че е
закъсала и търси нов терен за конфронтация

Австралийският премиер Скот Морисън говори при обявяването
на англосаксонската инициатива за Азия по време на видеовръзка
от Канбера с Лондон и Вашингтон. Вдясно от него на монитора
се вижда британският премиер Борис Джонсън, а вляво
президентът на САЩ Джо Байдън

СНИМКА БГНЕС

Миналата седмица или втората от
септември 21-а светът видя два нови,
макар и напълно противоположни мар-
кери на стратегическото си състояние.
Двама американски генерали от върха
на армейската йерархия признаха на
различни форуми, че страната им вече
не е водещата военна сила и затова не
иска ядрена война. “Станахме свиде-
тели как Китай направи стратегически
пробив”, каза на интернет конферен-

ция ръководителят на стратегическото
командване (СТРАТКОМ) на САЩ ад-
мирал Чарлз Ричард. Добавяйки, че
Русия “остава нарастваща заплаха”,
адмиралът призна, че “за първи път в
нашата история имаме едновременно
двама равнопоставени противници,
потенциални противници с ядрени
оръжия. Нашата страна никога досега
не е била в подобна ситуация”.

Оттук и разбираемият антивоенен
призив на зам-началникът на Обедине-
ния комитет на началник щабовете на
армията ген. Джон Хейтън, изречени
пред Института Брукингс, че “нашата
цел е никога да не се допуска война с
Китай, никога да не допускаме война с
Русия, защото това ще бъде ужасен ден
за планетата, ужасен ден за нашите
страни... Ние имаме фундаментална
обща цел никога да не воюваме по-
между си, защото ядрената война е
много лоша”.

Чак да не повярваш, че това са
прозрения на висши военни на най-

милитаристичната държава в света с
гигантски военен бюджет, с 800 бази
или обекти по земното кълбо, воювала
из целия свят и първата, извършила
ядрен удар (през август 1945 г. срещу
Япония).

За да разберем защо констатациите
на двамата военноначалници са ембле-
матични трябва да превъртим назад
лентата на историята. Макар САЩ и
СССР да са съюзници през Втората
световна война, веднага след нейния
край Вашингтон поде Студена война
срещу изтощения Съветски съюз. След
това САЩ първи успешно изпробват
ядреното оръжие през юли 1945 г., а
СССР ги настигат след 4 години.
Първи създават водородната бомба
през 1952, докато Съветският съюз ги
настига година по-късно. До Кариб-
ската криза през 1962 г. стратегичес-
ката инициатива оставаше в ръцете на
САЩ. Появата обаче на съветски ра-
кети на остров Куба на крачка от аме-
риканска територия накара Вашингтон

да се почуства уязвим, че не е единст-
вената суперсила. Благодарение на Ка-
рибската криза СССР изравни страте-
гическия баланс и бе признат за су-
персила наравно със САЩ. Именно за-
ради това през 60-те и 70-те години
последваха серия от договори за огра-
ничаване и неразпространение на яд-
рените и други оръжия за масово по-
разяване.

През 2002 г. Америка пак се опита
да наруши стратегическото равновесие
с излизането от Договора за противо-
ракетната отбрана (ПРО) и създаване-
то на глобален противоракетен щит. И
пак бе застигната, макар и чак през
2018 г., когато Владимир Путин обя-
ви, че Русия е създала нови класове
оръжия, които неутрализират амери-
канския щит. Руският военен ми-
нистър Сергей Шойгу се бе пошегу-
вал, че пред тези оръжия щитът ще
приличат на надупчен чадър.
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НАКРАТКО

Кандидатът на социал-
демократите в Германия за
канцлер Олаф Шолц спе-
чели и последния, трети
телевизионен дебат, спо-
ред проучване на институ-
та “Форса” с 42% одобре-
ние. Десният Армин Ла-
шет е с 27%, а “зелената”
Аналена Бербок с 25%.
Партията му води пред
ХДС с 5 процента.

Кандидатите първо деба-
тираха за “социална спра-
ведливост”. Шолц и Бербок
се застъпиха за повишаване
на минималната работна за-
плата до 12 евро на час, а
опонентът им подкрепи пре-
говорите за тарифите меж-
ду работодателя и синдика-
тите. По отношение на обез-

Франция отмени среща на военния си министър Фло-
ранс Парли с британския й колега Бен Уолъс заради скан-
дала с подводниците за Австралия. Събитието трябваше да
се проведе идната седмица в Лондон. Причината за отлага-
нето му е възникналото напрежение между Лондон и Па-
риж. Припомняме, че Австралия се отказа от сключения
вече договор за закупуването на френски подводници в
полза на съвместен проект със САЩ и Обединеното крал-
ство. Така Канбера наруши най-големия договор за отбра-
на в историята си, Франция определи поведението й като
“удар с нож в гърба”.

Отделно Франция настоява ЕС да спре преговорите за
свободна търговия с Австралия. “Спазването на думата ни
е условие за доверие между демокрациите и съюзниците, а
доверието “беше подкопано след отказа на доставките на
подводници”, обяви държавният секретар на френското
МВнР Клемент Бон пред в. “Политико”.

Междувременно Елисейският дворец заяви, че не е отме-
нена ноемврийската срещу на президента Макрон с швей-
царския му колега Ги Пармелен. Слуховете за отмяната
плъзнаха заради отказа на Швейцария да купи френските
изтребители “Рафал”, за да се сдобие с американските Ф-35.

Дим и магма се издигат в небето
след изригването на вулкан на
главния канарски остров Ла
Палма, Испания. Това се случва за
пръв път от 50 години. Евакуирани
са 5000 души, от които 5000 са
туристи. На засегнатия архипелаг
живеят 85 000 души. Премиерът
Педро Санчес замина за Ла Палма,
отлагайки посещението си в САЩ.
Заради вулкана Мадрид предупреди
световните авиокомпании да
избягват архипелага

Нов успех на лидера
на ГСДП Олаф Шолц

щетенията при безработица-
та, десният политик твърди,
че хората трябва да се
насърчават да търсят рабо-
та. Шолц предложи цялост-
на реформа на системата на
плащания, а Бербок смята те
само да се увеличат с 50
евро. И трите страни се про-
тивопоставят на задължи-
телната ваксинация срещу
КОВИД-19. След изборите,
Бербок е съгласна на коали-
ция с всички, но посочи, че
най-добре е Лашет да е в
опозиция. Той отхвърли до-
говорки с двете крайни пар-
тии, а Шолц изключи
възможността да се коали-
ра само с “Алтернатива за
Германия”. Изборите са на
26 септември.

Франция иска ЕС да спре
преговори с Австралия

„Единна Русия” с
мнозинство в Думата

Партията “Единна Русия” печели
конституционното мнозинство на пар-
ламентарните избори, провели от 17
до 19 септември, съобщи ТАСС. При
преброяването на 95% от бюлетините
тя печели 49% от гласувалите за пар-
тийни листи и е водеща в гласуването
в едномандатни избирателни райони,
където кандидатите й печелят 193 от
225 места. Конституционно мнозин-
ство в Думата се формира с 300 гласа.

На второ място е комунистическа-
та партия, която получава 21,66% от
гласовете, а кандидатите й водят в 16
едномандатни избирателни района. В
Държавната дума влиза още Либерал-
но-демократическата партия (8,22%),
“Справедлива Русия-за истината”
(7,57%) и дебютиращата партия “Но-
вите хора”, набрала 6,14 на сто. Тя е

Френски евродепутат похвали изборите
като образцови дори за Запада

единствената извънпарламентарна
сила, преодоляла 5-процентната бари-
ера.

“Успехът на “Единна Русия” се
дължи да сполучливо подбраната во-
деща петорка от кандидати, включваща
външния министър Сергей Лавров и
на отбраната Сергей Шойгу, електрон-
ното гласуване и търсенето на нови
лица, заяви на пресконференция Сек-
ретарят на Генералния съвет на пар-
тията Андрей Турчак.

В същото време Подкрепата за
управляващата партия “Единна Русия”
намалява в сравнение с парламентар-
ните избори през 2016 година. За
сметка на това значително се увелича-
ват гласовете за компартията.

Руските граждани гласуваха общо
за 450 депутати, които имат 5-годи-

шен мандат. Половината от тях се из-
бират по пропорционалната, а остана-
лите по мажоритарната система.

Настоящите избори в Русия са ор-
ганизирани на най-високо ниво, За-
падът има какво да научи от Руската
федерация в това отношение, заяви на
брифинг в медийния център “Избори
2021” френският политик и евродепу-
тат Жан-Лин Лакапел. Като част от
международната делегация той наблю-
даваше вота в Санкт Петербург.

Наблюдатели от обществените ка-
мари в цяла Русия не регистрираха
сериозни нарушения на изборите,
съобщи пред журналистите Лидия
Михеева, координаторка на федерал-
ната Обществена камара. Съобщения-
та и сигналите на гражданите засягаха
главно достъпа на наблюдатели и чле-
новете на избирателните секции до
процедурата за наблюдение на пребро-
яването на гласовете, точността в дей-
ствията на комисиите и спазването на
други правила.

Членовете на избирателна секция в Москва подреждат бюлетините преди да започнат обработката им

СНИМКИ БГНЕС

Шест жертви на стрелба
в руски университет

Шест души загинаха и близо 30
бяха ранени, след като студент от-
кри стрелба в държавния универси-
тет в руския град Перм, съобщи ТАСС.
Седем от пострадалите са хоспита-
лизирани, състоянието на един от
тях е тежко. При инцидента някои
студентите се затворили в класните
стаи на университета, други скочили
през прозорците. Задържаният напа-

дател е бил въоръжен с пушка-помпа.

Заев е най-популярният
политик в РСМ

Според агенция “Брима” в на-
вечерието на местните избори в
Северна Македония на първо мяс-
то е премиерът Зоран Заев с 11,8%
подкрепа. Има спад при всички
лидери. Въпреки това министър-
председателят има сериозна пред-
нина пред основния си опонент от
ВМРО-ДПМНЕ Християн Мицков-
ски, поддържан от 7% от анкети-

раните.

Прищина отхвърли
американски газов проект

Косовското правителство отка-
за проект на САЩ за доставка на
природен газ, съобщава прищинското
издание “Газета експрес”. Според ме-
дията, условията, поставени от пре-
миера Албин Курти, са невъзможни за
изпълнение. Министърът на икономи-
ката Артан Ризваноли заяви на пре-
сконференция, че правителството се
нуждае от допълнително време, за да
вземе решение за проекта и добави, че
финансовите разходи все още са не-

известни.

Пожар изпепели
мигрантски лагер
на остров Самос

Голям пожар избухна в лагера за
мигранти “Вати” на гръцкия остров
Самос, съобщи АФП. Кметът Гиргос
Станцос увери, че мястото е изцяло
евакуирано. Центърът трябваше да
бъде затворен в края на месеца. Об-
граден е от двойна ограда от бодлива
тел, а вътре са инсталирани камери
за наблюдение, рентгенови скенери и
магнитни врати. Активистите от-
давна заклеймяват условията в него.
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Последната година имаше признания
и от други военни в САЩ, че Русия е
изпреварила страната им в хиперзвуко-
вите и други оръжия. Но сега признани-
ята се отнасят и за Китай. Затова големи-
ят въпрос е нарушено ли е стратегичес-
кото равновесие в ущърб на САЩ и в
полза на противниците им Русия и Ки-
тай? След Карибската криза, водещ прин-
цип на това равновесие и изобщо на меж-
дународното положение стана прин-
ципът на гарантираното взаимно унищо-
жение. Ядрените супер сили СССР и
САЩ развиха такъв мощен ядрен потен-
циал, че правеха невъзможна една ядре-
ната война и дори пряк конфликт помеж-
ду им. Просто нямаше да има победител,
а планетата ни щеше да бъде осакатена,
ако не и унищожена. Суперсилите си
придържаха към този принцип, дори
когато преговаряха по колко ядрени за-
ряди и ракети да си оставят. Но със зло-
вредната й маникалност вечно да бъде
първа и да надделява в конкуренцията,
Америка на президента Джордж Буш-
младши потъпка през 2002 г. този прин-
цип и реши, че сама ще реди сцената на
глобалната сигурност. Това, че се прова-
ли е ясно, въпросът е дали този провал е
добър за света.

Подпалваческият либерализъм

И да, провалът е добър за света, дори
Русия и Китай да са изскочили пред
Америка, което двамата генерали при-
знават с половин уста, ако умеем да че-

От стр. 7 тем между редовете. Глупаво да ни сму-
щава, че водещата либерална държава е
отстъпила стратегическата инициатива на
едни авторитарни страни. Защото исто-
рията след Втората световна война на-
гледно илюстрира агресивността и воен-
нолюбието на демокрацията пред паци-
физма на съвременния авторитаризъм. Да
не забравяме, че Студената война започ-
на именно от демократичните САЩ и
Великобритания. След това пак “свобод-
ният свят” пръв спретна военния съюз
НАТО (1949 г), докато СССР отвърна с
Варшавския договор чак след шест годи-
ни. Вече видяхме, че либерална Америка
първа “даваше газ” на ядрената надпре-
вара.

В едно интервю от 2014 г. бившият
американски президент Джими Картър
спомена, че е изброил 10 или 15 военни
конфликта с участието на САЩ, “а мога
да посочи и още толкова”. “Целият свят
почти единодушно вижда в САЩ главния
подпалвач на войни и конфликти”, не без
горчивина обобщи той.

През 2015 г. американският историк
и международник Робърт Каган публи-
кувана във “Вашингтон поуст” статия, в
която проследи как след края на Студе-
ната война случаите на големи военни
операции на САЩ в чужбина са зачести-
ли до една на три години (преди това са
били една на 4,5 години). С падането на
Берлинската стена американските войски
са нахлували на територията на други
страни или са участвали в боеве в 19 от
общо 25 години, тоест над 75% от време-
то, констатира авторът.

Миналото десетилетие в. “Ню Йорк
таймс” публикува разкритията на изсле-
дователя на ЦРУ Дов Левин от центъра
“Карнеги Мелън”, който е преброил 81
операции на САЩ за влияние върху из-
бори през 1947-2000-та година. Докато
СССР, съответно и Русия са извършили
36 такива операции. Виетнамската вой-
на, интервенцията срещу Ирак, Сирия
или Либия и разбиването на тези държа-
ви, участието във военни мисии или пре-
врати срещу законни правителства (Ирак
през 50-те, Чили през 70-те) - колко само
богато е подпалваческото досие на неав-
торитарния Чичо Сам. Докато подобни
намеси на СССР едва ли са повече от
пръстите на двете ръце, а на Китай - и на
една ръка.

Да, допускаме, че демократична Аме-
рика е подпалвала войни и конфликти без
намерението да прибягва до ядрено оръ-
жие, но дали щеше да прави това, ако не
бе останала единствената ядрената су-
персила без адекватен съперник?

Така че за международната сигурност
признанията на двамата генерали са доб-
ра новина - било защото балансът е
възстановен, било защото стратегическа-
та инициатива вече не е в ръцете на “де-
мократичните” подпалвачи на войни.

И пак мерак за превъзходство

Но тук вече дойде ред на втория и
точно противоположен маркер на  ге-
ополитическото положение. На 16 сеп-
тември ръководителите на Австралия,
Австралия, Обединеното кралство и

САЩ обявиха създаването на трист-
ранен военен пакт, който ще се фоку-
сира върху Индо-Тихоокеанския реги-
он - Ей Юкей Юес (AUKUS или
първите букви на трите държави).

Големият въпрос е дали Америка
цели с AUKUS да възстанови страте-
гическото равновесие с противниците
си или обратното - да го наруши в
техен ущърб. Всъщност самият Байдън
даде отговор на въпроса при предста-
вянето на инициативата: “Ей Юкей
Юес ще събере нашите моряци, учени,
индустрия, за да поддържа и разширя-
ва нашето превъзходство”. Тук ключо-
вата дума е “превъзходство”, тоест
САЩ пак се стремят към едностранни
предимства в геополитическото равно-
весие.

За последиците от инициативата го-
вори френският външен министър Жан-
Ив Льо Дриан: “Това е много конфрон-
тационна стратегия от военна гледна
точка”. Очертава се надпревара в под-
водниците, включително и ядрените,
защото държавите в региона ще поис-
кат да ги притежават, след като ще ги
има Петият континент. Не е изключе-
на в перспектива инициативата да до-
веде до създаване на контраанглосак-
сонски съюз между Китай и Русия в
региона. А това ще означава нов етап
в оръжейната надпревара и изобщо в
Студената война, която либерална
Америка поде срещу авторитаризма на
Изтока, защото той не дава на мулти-
националните компании от свободния
Запад да му грабят богатствата.

Европа да се готви
за нова мигрантска криза

От 2015 г. в Европа има по-
малко бежанци. През 2020 г.
само 470 000 са поискали убе-
жище, а през 2015 г. те са били
1,3 милиона. Мигрантите сега
предпочитат други дестинации
заради по-строгите правила.

Но решението на САЩ да
изведе войските си от Афганис-
тан и връщането на движение
“Талибан” може отново да про-
менят всичко. Управлението на
Върховния комисар на ООН по
въпросите на бежанците преду-
преждава, че страната е на ръба

Разногласията в ЕС застрашават изработването на единна стратегия

Маргарета БАРАБАШ

на хуманитарна криза. Расте на-
силието срещу цивилното насе-
ление, а хората напускат позна-
тите им места. От януари тази
година над 270 000 афганистан-
ци са напуснали домовете си и
са заминали. Вътрешните бе-
жанци вече са достигнали 3,5 ми-
лиона, което почти една десета
от населението на страната.

Онези, които решат да на-
пуснат страната, бягат предим-
но в съседни държави, но по-
токът от бежанци към Европа
започва да се увеличава. В пери-
ода от февруари до май броят
на афганистанските бежанци,
потърсили убежище в държави-
те от ЕС, Норвегия и Швейца-
рия, се е увеличил с 33 процен-
та. Афганистанците станаха
най-голямата група мигранти
след сирийците, а прирастът в
тази група е най-бърз.

Общата стратегия на държа-
вите от ЕС по въпроса за бе-
жанците представлява опити да
се приемат колкото е възможно
по-малко хора. Планиран е па-
кет от финансова помощ за
Афганистан и неговите съседи,
предимно Пакистан и Иран.
Целта е да се направи така, че
бежанците да останат близо до
родните си места.

Миграционният договор с
Турция ще бъде актуализиран и
разширен. Но в договора, който

се обсъжда от 2016 г., не става
въпрос за афганистанските бе-
жанци.

На Литва й е обещана от-
делна икономическа помощ за
укрепване на границата с Бе-
ларус, тъй като диктаторът
Александър Лукашенко позво-
лява всеки ден стотици бежан-
ци да пресичат безпрепятстве-
но границата. Това е неговият
начин да окаже натиск върху
Литва, която приюти редица
дейци на беларуската опози-
ция. А ако потокът мигранти

се засили, скоро може да стане
неуправляем.

Австрийският канцлер Себа-
стиан Курц заяви наскоро, че
би било по-добре, ако всички
тези хора останат в районите
близо до домовете си или най-
много в Турция, а не да се уст-
ремяват към Европа. Той имаше
предвид потенциалния ръст на
престъпността и насилието.
Думите му ядосаха турския
външен министър Мевлют Ча-
вушоглу: “Турция не е граничар
на Европа и не е бежански ла-

гер”, отвърна той.
Така става, когато ненадежд-

ни авторитарни държави се
нагърбват с решаването на ми-
грационните проблеми на ЕС.
Те прекрасно знаят, колко дели-
катен е този въпрос, затова са
готови да манипулират грани-
ците, за да побутат интересите
си. Например Мароко, с когото
ЕС вече има миграционен дого-
вор, пропусна 8000 души, след
като стана ясно, че лидерът на
движението за независимост на
Западна Сахара се лекува от рак
в Испания.

Като цяло държавите от ЕС
втвърдяват тона, когато стане
въпрос за предоставяне на убе-
жище, но подходът на всяка от
страните се различава значител-
но. Италия, например, през
2020 г. одобри на първа ин-
станция 93% от всички молби
на бежанци от Афганистан. За
сравнение, в България одобре-
ние са получили едва 1 процент
от молбите.

С други думи, едните имат
желание да приемат бежанци, а
други не, което рискува да се
превърне в препятствие за изра-
ботването на единна европей-
ска стратегия в случай на криза.

Паузата през последните пет
години даде на Европа възмож-
ност да обмисли единен план за
миграционна политика и то, ако
той е в съответствие с хуманни-
те ценности на ЕС.

Самостоятелна защита на
границите, готовност у всяка
страна от ЕС да направи ком-
промис и да допринесе за обща-
та кауза - това е, към което тряб-
ва да се стремим.

Сега зависи от доказателст-
вата за тази готовност. В проти-
вен случай Европа отново ще
бъде изненадана по бели гащи.

БГНЕС

Афганистанците се тълпяха на летището в Кабул,
показвайки разрешенията си да напуснат страната

СНИМКА БГНЕС
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Таня ГЛУХЧЕВА

Няколко са причините, поради които автономната
област трудно ще получи своята независимост

миналия век.

Той датира
още от Ранното

средновековие

когато съвременните северни
автономни области са били
отделни кралства, в непре-
станни войни помежду си, а
южните земи, са били владени
от арабите. Единственото
общо между първите били ка-
толическата вяра, езикът,
превърнал се в диалект на вул-
гарния латински, (говорен от
простолюдието, за разлика от
класическия, владян от свеще-
ниците и високопоставените
особи). Въпреки че се откро-
явали определени особености,
забележими и днес. Така на-
пример, каталунският език
звучи като френски, а галисий-
ският (говорен в автономната
северозападна област Гали-
сия), прилича на португалски.

От 711 г. до 1492 г.,
продължил процесът на обеди-
няване на малките християн-
ски кралства, останал в исто-
рията като Реконкиста. През
това време Каталуня била не-
зависимо графство до XII в.,
когато след политически брак
между графа и дъщерята на
краля на Арагон, земите се
обединяват. XVIII век се оказ-
ва много важен за каталунския
район, защото той се превръ-
ща във важно индустриално
средище. Притеснена от бързо
развиващата се и все по-забо-

гатяващата област, централна-
та власт в Мадрид се опитвала
да подчини нейната буржоазия.
Така постепенно се заражда
национализмът, макар и уме-
рен в началото. През 1901 г.
възникват първите нагласи за
получаване на независимост,
както и антимонархистки на-
строения. Три десетилетия по-
късно Каталуня получава ста-
тут на автономна област, но
през 1936 г. Испания е обхва-
ната от кръвопролитна граж-
данска война, която завършва
с идването на крайнодесния
генерал Франсиско Франко на
власт.

По време на военната дик-
татура, най-силно засегнати са
двете “най-бунтарски” и съот-
ветно най-червени региона -
Каталуня и Страната на бас-
ките. Освен, че са им отнети
статутите на автономни обла-
сти, силно ограничени са пра-
вата им, също така им е забра-
нено да говорят на майчиния
си език.

Всички били

задължени да говорят
и пишат на испански

През последните години от
управлението на военните,
САЩ предлагат финансова
помощ за държавата и голяма
част от средствата са вложе-
ни именно в Каталуня, която
бързо се превръща отново в
най-богатата местност. Това

те управници направиха ре-
ферендум, който, разбира се,
не беше признат. А резулта-
тите бяха шокиращи. Огро-
мен процент от

населението
беше гласувало
„за” отделяне

Това толкова стресна пре-
миера и краля, че заповядаха
арести за “подстрекателите”,
а управляващият автономната
област Карлес Пучдемон из-
бяга в изгнание в чужбина.
Напрежението беше толкова
голямо, че дори беше отменен
мач между двата вечни съпер-
ника Реал Мадрид и Барса,
защото част от футболистите
носили ленти на ръката, под-
крепящи отделянето.

Под маската на демокра-
тичния диалог през 2021 г.
поне привидно Каталуня и
Испания затоплиха отношени-
ята си. Съдът оправда
задържаните за държавна из-
мяна и ги пусна на свобода. В
отговор те само заявиха, че
Мадрид греши, ако по този
начин смята да ги “подкупи”.
Борбата за независимост
продължава.

Малко по-рано тази годи-
на, настоящият каталунски
премиер Пере Арагонес и
барселонската кметица Ада
Колау отказаха да приемат
краля на Испания Фелипе
Шести при пристигането му в
Барселона за годишната сре-
ща на икономическите делега-
ции на Испания и Южна Ко-
рея. Те обаче бяха принудени
да разговарят по протокол с
монарха заради присъствието
на южнокорейския държавен
глава Мун Чже Ин.

Това бе първата, макар и
кратка, среща между краля и
Арагонес. Каталунските влас-
ти скъсаха отношенията си с
монарха след речта му на 3
октомври 2017 година, 2 дни
след неуспешния опит за ре-
ферендум. Двамата разговаря-
ха в продължение на 3 мину-
ти, без да направят обща
снимка, след което се разде-
лили. Според испанската пре-
са това е знак за смекчаване
на обтегнатите отношения
между короната и автономния
регион, а според каталунски-
те медии разговорът е бил на-
ложителен заради важността
на бизнес отношенията между
Южна Корея и Каталуня и по-
сещението на президента Мун
Чже Ин.

Бъдещето е все по-неяс-
но. Трябва да се вземе пред-
вид, че в Каталуня все пак
има хора, които не одобря-
ват идеята за отделяне от Ис-
пания. Не може да се напра-
ви и точен профил на желае-
щите независимост - те са от
различни възрастови групи,
пол, цвят на кожата. На този
етап някои се чувстват до-
волни, че разговарят на ка-
талунски, испанският се изу-
чава като първи чужд в учи-
лище, навсякъде всичко е на-
писано на каталунски. Но на
други това не им е до-
статъчно - искат свобода. Не
желаят да са част от монар-
хия, парите на региона да
отиват в Мадрид. Борбата
продължава, а как ще при-
ключи, предстои да видим.

Миналата седмица в Бар-
селона се проведе дълго ча-
каната среща между прави-
телството в Мадрид и ката-
лунското ръководство, воде-
ни от испанския премиер
Педро Санчес и регионалния
му колега Пере Арагонес. За
първи път от 2018 г. на една
маса седнаха членовете на
двустранна комисия. Сред
най-важните обсъдени въп-
роси бяха амнистията на ка-
талунските политици в из-
гнание и разрешението на
централната власт за зако-
нен референдум по само-
определение на каталунци-
те. По втория и по-важен
въпрос, съгласие не беше
постигнато.

Ако искаме да разберем на
какво се дължи враждата меж-
ду кралство Испания и най-
развития й регион, то е необ-
ходимо да проследим корени-
те на конфликта. Защото той
не е от вчера и днес, нито от

Вечната борба между
Испания и Каталуня

продължило до смъртта на
Франко през 1977 г., а две
години по-късно е проведен
референдум, след който ката-
лунците отново получават ав-
тономията си.

Ако краят на миналия век
е белязан от кървавите атен-
тати на баските сепаратисти
от ЕТА, които по този начин
се опитваха да получат жаду-
ваната независимост, то през
настоящето столетие, когато
групировката вече е сключи-
ла временен мирен договор с
правителството и вече не е
толкова силна, Каталуня се
появи на сцената с настоява-
нето си да бъде отделна
държава. Днес тя продължава
да бъде най-богата и развита
област, но не само благода-
рение на Франко, както ня-
кои се опитват да втълпят,
защото, както стана ясно по-
горе, исторически тя си е
била такава. През последните
няколко години улиците на
каталунските градове се
изпълват с протестиращи, ис-
кайки Мадрид да им позволи
да проведат допитване за не-
зависимост. Но централната
власт се противопоставя, да-
вайки си сметка за загубите,
които ще претърпи - терито-
риални и най-вече материал-
ни. Оправдава се с Конститу-
цията, че страната е унитар-
на държава и подобен пле-
бисцит е незаконен. Въпреки
това през 2017 г. каталунски-
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Интервю на
Велиана ХРИСТОВА

ПРОФ. АНДРЕЙ ПАНТЕВ:

Независимостта не е
гаранция за правилни решения
Сега е парвенюшка мода да се упражняваш в критики към Русия, казва видният историк

 Професоре, защо
празникът на независи-
мостта не е толкова по-
пулярен в България, повече
отбелязваме Освобожде-
нието и Съединението, а
всъщност денят на незави-
симостта е краят на на-
шия васалитет спрямо Ос-
манската империя?

- Защото той се възпри-
ема като рутинно събитие,
като рутинен процес. В
крайна сметка, всички бал-
кански държави получава-
ха на час по лъжичка сво-
бода и независимост, всич-
ки държави са минали по
този път, но тогава, когато
вече имаш столица, химн,
флаг, парламент и прочее,
това се възприема малко
по-прозаично. Макар че
наистина това е един фи-
нален марш на векове
съпротивление, борби,
страдания и надежди.

 Ако обаче Русия не
беше опростила над 400
милиона франка задълже-
ния на Турция към нея сре-
щу ангажимента ние да
й издължим 82 милиона
франка за 75 години, кои-
то ние така и не сме
върнали...

- Опростени са ни...
 Та, ако не беше по-

мощта на Русия, никаква
независимост нямаше да
видим. Защо в днешно вре-
ме не се признават заслу-
гите на Русия както за Ос-
вобождението ни, така и
за независимостта?

- Сега е парвенюшка
мода да се упражняваш в
шегички и критики към Ру-
сия. Каквото и да говорим,
една значителна част от чо-
вечеството, най-вече бълга-
рите, са придобили своята
независимост не само с
войни, но и с руско сътруд-
ничество. Има нещо много
отблъскващо в това да ка-
жеш, че нямаш нищо общо с
тая работа, при положение,
че във всичко писано за бал-
канската история се
изтъква тази роля на Русия,
независимо от нейната мо-
тивация. Едно е да искаш да
имаш приятелски страни по
пътя към Проливите, което
само по себе си не е обект
на укор, друго е там да си
пролял кръв, трето е да го
правиш за пари. Ние сега
говорим най-вече за пари.

Äåìîêðàöèÿòà íèêúäå íå ðàáîòè,
êàìî ëè ó íàñ, êúäåòî å ïðèâíåñåíà èçêóñòâåíî

“

А при тази проляна кръв - в
България има трицифрен
брой  паметници на руско-
то участие и саможертва,
сега говорят за пари. Едно
е да пролееш кръв, друго е
да похарчиш пари. Нали
така? И друг път съм каз-
вал - русофобите ни напра-
виха русофили.

Обвиняват Русия, но ни-
кой не казва колко пъти тя е
воювала, и то в отговор на
агресия към нея. А не об-
ратното. Това ни кара да из-
питваме симпатия към тази
страна, с която казваме
“обичам те” и “мамо” по
един и същи начин.

 Така е. Но не е ли при-
чината сега малко по-дру-
га? В момента ние незави-
сими ли сме? Или сме под-
чинени на диктат от чи-
новниците русофоби в
Брюксел и от НАТО за
това да сме срещу Русия?

- Една държава, и даже
един народ, може да вземе
погрешни решения и в
състояние на независимост.
Фактически най-фаталните
ни решения - 1913 година,
1915-а, 1941-ва, са взети в
състояние на сравнителна
независимост. Ако поглед-
неш, сега най-независима е
Северна Корея, но никой не
иска да бъде като нея. Така
че независимостта е усло-
вие, но не е гаранция за пра-

вилно решение. Често пъти
една съюзническа комбина-
ция и коалиция е по-полез-
на, отколкото взетите на
инат решения. Такива слу-
чаи има и в нашата собст-
вена история, но не само в
нашата, разбира се. А да си
бил най-верният сателит на
Райха, сетне най-верният
сателит на Съветския съюз
и сега да се самообявяваш
за най-верния американо-
фил в европейския Югоиз-
ток е смешно. Струва ми се,
че има дори някакво прими-
рение, че политиката на
България се прави отвън и
че ще сме добре, само ако
сме нечий сателит.

 Има едно нещо обаче,
което показва, че можем
да се обединим като народ
и да не се разделяме, както
е по отношение на Русия, и
това е казусът Македония.
По отношение на Македо-
ния леви, десни, всички са
за това да отстоим исто-
рията си, достойнството
си и сегашната позиция на
държавата ни.

- В момента позицията на

България към Северна Ма-
кедония като държава е, че
миналото ни е неизличимо,
споделяемо и разбираемо -
може сега да са друг народ,
но сме били един народ ня-
кога. Често се шегувам, че
най-голямата доказателстве-
на база, че македонците са
исторически българи, е тях-
ната мегаломания. Ние
трябва с тях да се държим
като по-старши братя. Кога-
то се разделя Ирландия от
Англия, Гладстон казва: “Да
се разделим като приятели,
а не като врагове”. Мисля,
че горе-долу това се спазва
и при нас, макар че има и
всякакви дръвчения и репче-
ния у много хора и там, и
тук, които са изградили цяла
кариера от това да казват,
че сме един народ. Което е
вярно, ала днес вече трябва
да приемаме суровите реал-
ности на едно разделение.
Имаме общи прадеди, но
вече сме различни.

Има нещо, което дейст-
ва угнетяващо върху нас.
Губим територия не толко-
ва в резултат от войни, кол-

кото в резултат от маниа-
калната идея, че сме изклю-
чителни. Ние не сме солта
на земята. Ние не сме
център на вселената. Това,
между другото, е индикация
за чувство за малоценност.
Носталгичната тръпка, че в
Македония е било по-бъл-
гарско, отколкото е сега
тук, остава и това е травма,
която е станала и невроза
вече в нашето съзнание.
Нека не забравяме, че все
пак доста кръв сме пролели
за част от онези чукари,
които днес се наричат дру-
га държава, а не България!

 Не мога да не задам
един въпрос и за това, ко-
ето става у нас в момен-
та. Защо българският на-
род при изборите залитна
по шоуто, без дори да знае
какво му предлага това
шоу. Виждаме какво се
получи. Това залитане ня-
каква черта на народопси-
хология ли е... или?

- Скептичен съм към ду-
мата народопсихология. Не
всички англичани са банке-
ри, не всички французи са
любовници и не всички аме-
риканци са милионери.

 Добре, но пак се зада-
де вот, този път дори две
в едно, а в предизборните
битки компроматът като
че ли стана основен по-
хват, който замени и про-
грами, и личности, и отно-
шения. Какво очакваш да
се случва оттук нататък?

- Хората очакваха от
шоуто на Слави нещо раз-
лично. Оказа се, че е също-
то. И това е един от дефек-
тите на текущата съвремен-
на демокрация не само у нас.
Да окепазиш някого е част
от идеята да го победиш по
формално процедурно де-
мократични правила, усло-
вия и перспективи. Само че
диктатурата е зачената па-
ралелно с демокрацията и
всъщност през цялата исто-
рия на човечеството демо-
крация не съществува. Ока-
за се, че демокрацията никъ-
де не работи. Тя не работи
в Америка, та камо ли да
работи тук, където малко из-
куствено е привнесена още
със създаването на новата
българска държава.
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В Деня на независимостта на България и на датата, в която
Вазов напуска този свят, Народният театър и Пловдивската
опера канят на тържествена церемония и концерт за връчване
на Годишната на-
града за духовен
принос на името
на поета. Обедине-
ните творчески
сили на двата кул-
турни института са
кулминация на из-
данието “Театър
пред театъра” на
НТ “Иван Вазов”.

В галаконцерта
на 22 септември от 20 ч. на Оркестъра на Държавната опера
- Пловдив, с диригент Максим Ешкенази и солист световно-
известния цигулар Светлин Русев са включени П. Владигеров
- Рапсодия “Вардар”, К. Сен-Санс - Интродукция и Рондо
капричиозо оп. 28 за цигулка и оркестър, и Н. Паганини -
Рондо La Campanella (Звънчето) из Концерт 2 за цигулка и
оркестър. Светлин Русев се радва на блестяща международна
кариера, свързана с много от най-големите концертни зали по
света. Трикратен носител е на отличието “Кристална лира” на
Съюза на българските музикални и танцови дейци (2007, 2016,
2019). През февруари 2019 г. получава Почетната награда на
президента на Република България за изключителни постиже-
ния в областта на изпълнителското изкуство. Светлин Русев
свири на цигулка Stradivarius 1710 Camposelice, предоставена
му от Музикалната фондация “Nippon”.

На сцената пред Народния театър зрителите ще наблюда-
ват и открита генерална репетиция на премиерния спектакъл
“Народът на Вазов” с режисьорка Диана Добрева и автор
Александър Секулов.

Софийската филхармония про-
дължава да представя най-горещите
имена на класическата музика. На 23
септември в зала “България” ще излезе
виртуозният цигулар Сергей Хачатрян
- най-младият победител в историята
на престижния конкурс “Ян Сибели-
ус”. Под диригентската палка на Кери-
Лин Уилсън той ще представи Кон-
церт за цигулка и оркестър 1 от Макс
Брух. Маестра Уилсън е включила в
програмата и Симфонична поема
“Вълтава” от Сметана, и Първата сим-
фония на Шостакович, които ще про-
звучат в изпълнение на Националния
оркестър, научи ДУМА от Софийска-
та филхармония.

Сред младите виртуози Сергей
Хачатрян блести с особена светлина.
Той влиза в полезрението на светов-
ните критици и публика през 2000 г.,
когато печели първа награда на VIII
международния конкурс “Ян Сибели-
ус” в Хелзинки и така става най-мла-
дият победител в историята на състе-
занието. През 2005 г. той печели и
първа награда на конкурса “Кралица
Елизабет” в Брюксел.

Талантливият цигулар се изявява на
най-престижните сцени с авторитетни
оркестри и диригенти. Той свири на
цигулка Гуарнери дел Джезу “Ysaye”
от 1740 г., предоставена от Nippon
Music Foundation.

Юбилейният 25-и
фестивал „Хасково джаз”
започва на 22 септември

СНИМКА “ФОТОФАБРИКА”

„КиноФабрика 2021”
показва документални
филми за именити
фотографи

“КиноФабрика 2021” - прост-

ранството, където фотографията

и киното се срещат, се провежда до

20 октомври като част от Осмия

фестивал “ФотоФабрика”. И тази

година в селекцията на събитието

влизат документални филми за

създаването на значимо фотограф-

ско изкуство с международно при-

знание. “КиноФабрика” продължава

от 25 септември до 12 октомври с

прожекции на филми за Цочо Боя-

джиев - в “Ко_оп”, Ян Артюс-Бер-

тран и Робърт Франк в Дома на

киното. “КиноФабрика” е дългосро-

чен проект на “ФотоФабрика”,

който се осъществява с финансова-

та подкрепа на Столичната програ-

ма “Култура”, Направление “София

- творчески град на киното” (под

егидата на ЮНЕСКО).

СНИМКА ОБЩИНА ХАСКОВО

Сергей Хачатрян
свири Брух в София
Цигулковата звезда от новото поколение и диригентката
Кери-Лин Уилсън гостуват на Софийската филхармония

СНИМКИ СОФИЙСКА ФИЛХАРМОНИЯ

Сергей ХачатрянКери-Лин Уилсън

Кери-Лин Уилсън има над 20-го-
дишна международна кариера и е гос-
тувала с огромен успех на Софий-
ската филхармония. Тя е първата
жена-диригент, дирижирала в “Аре-
на ди Верона”, Новия национален
театър (NNT) в Токио и Римската
опера. Изявява се с престижни све-
товни оркестри и оперни театри.
Интересите й в областта на операта

са насочени предимно към произве-
дения на Верди, Пучини и руските
композитори, а симфоничният й ре-
пертоар е специализиран в творчест-
вото на Шостакович, Чайковски,
Малер, Брамс и Бетовен. Изявите й
са високо оценени от критиците.
Кери-Лин Уилсън е щастливо омъ-
жена за генералния директор на Ме-
трополитън опера.

Връчват Годишната
награда за духовен принос
на името на Иван Вазов

Васил Петров закрива
летния сезон в Созопол

Васил Петров ще закрие
на 22 септември, в Деня на
българската независимост,
летния сезон в Созопол с
концерта “SymphoNY way
2”, част от националното му
турне, което започна през
юни, научи ДУМА от Мар-
гарита Тошева, артистичен
и събитиен мениджър.

На сцената на Летния
театър “Аполония” от 20 ч.
по покана на община Созо-
пол ще изпратим лятото и
посрещнем есента с музика
от новия му албум - “Love
Songs Vol.1”, както и све-
товни поп и рок хитове на
Стинг, “Бийтълс” и “Дийп
пърпъл” в красива симфо-
нична интерпретация на
Васил Петров. В програма-
та присъстват и филмови
теми - “Schindler’s List”
(“Списъкът на Шиндлер”),
“Smile” на Чарли Чаплин,
“Feelings” на Морис
Албърт, “Love story (Where
Do I begin)” на Франсис
Лей, популярни джаз и
боса-нова теми, както и хи-
товете на Синатра.

На сцената с него ще са
Врачанската филхармония с
диригент Христо Павлов,
джаз музикантите Йордан

Тоновски (пиано), Кристи-
ян Желев (ударни), Христо
Минчев (бас китара), а спе-
циален гост е брилянтната
цигуларка и носителка на
множество световни награ-
ди Зорница Иларионова.
Аранжиментите в програма-
та са дело на Ангел Забер-
ски младши, Румен Тосков-
Рупето, Васил Спасов и
Христо Павлов. Тази про-
грама ще бъде представена
и в Русе на 2 ноември в
Канев център.

Двайсет и петият юбилеен фе-

стивал “Хасково джаз”, който ще

събере почитатeлите на музикал-

ния стил от 22 до 25 септември

в Града на Богородица, ще бъде с

международно участие, съобщи на

пресконференция основателят на

фестивала и негов основен органи-

затор Димитър Русев-Мутата. Той

нарече форума “пъстроцветен ню-

анс в културния живот на града”.

Гост от Австрия ще бъде дуото на

Михаела Рабич (тромпет, флюгел-

хорн, вокал) и Роберт Павлик (ки-

тара). От Унгария пристига ки-

таристът Мате Паласти. Вече

утвърдени български имена пред-

стои да представят своята най-

нова продукция - Ангел Дюлгеров и

неговият осемчленен бенд с албума

“Senses” и Мирослав Иванов с

албума “Little Alien”. Други имена в

афиша са “Акустично джаз трио”,

“OM джаз трио”, Теодор Петков

и Росен Кукошаров, добави Русев,

който е и почетен гражданин на

Хасково. Музикантите ще се изя-

вяват на три сцени при спазване

на противоепидемичните изисква-

ния. Заради тях не са предвидени

джем-сешъни. Съпътстваща про-

ява е фотоизложбата “Хасково

джаз” през обектива на Констан-

тин Зайков”, предвижда програ-

мата, по информация на БТА.

СНИМКА ЛИЧЕН АРХИВ



Бившият световен шампион по шахмат  - Гари Каспаров,

може да чете със скорост над 120 страници в минута.

Днес новите сгради използват половината от енергията,

използвана от постройките през 80-те години на ХХ век.
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¿À¡≈Õ¿ ¬≈— Œ¬¿,
Ì‡Ó‰Ì‡ ÔÂ‚Ëˆ‡
¬¿À≈Õ“»Õ Õ» »‘Œ–Œ¬,
ÒËÌ‰ËÍ‡ÎËÒÚ
œÓÙ. ¬À¿ƒ»Ã»– ¿“¿Õ¿—Œ¬,
ÎËÚÂ‡ÚÛÂÌ ËÒÚÓËÍ,
·Ë‚¯ ÏËÌËÒÚ˙ Ì‡
Ó·‡ÁÓ‚‡ÌËÂÚÓ Ë Ì‡ÛÍ‡Ú‡
 –⁄—“‹Œ “–≈Õƒ¿‘»ÀŒ¬,
ËÍÓÌÓÏËÒÚ, ÔÓÎËÚËÍ, ·Ë‚¯
ÏËÌËÒÚ˙ Ì‡ ÁÂÏÂ‰ÂÎËÂÚÓ
Ã¿–»¿Õ¿ √≈Œ–√»≈¬¿-¡≈Õ◊≈¬¿,
ÙËÎÓÎÓ„, ·Ë‚¯ ÏËÌËÒÚ˙
Ì‡ ÏÎ‡‰ÂÊÚ‡ Ë ÒÔÓÚ‡
Ã¿–»¿Õ¿  ¿–¿√‹Œ«Œ¬¿-
‘»Õ Œ¬¿,
ÍÓÌÒÚËÚÛˆËÓÌÂÌ Ò˙‰Ëˇ
—“≈‘¿Õ  »“Œ¬, ÔÂ‰ÒÂ‰‡ÚÂÎ
Ì‡ ”— Ì‡ ¡˙Î„‡ÒÍ‡Ú‡
ÙÂ‰Â‡ˆËˇ ÔÓ ÚÂÌËÒ Ì‡ Ï‡Ò‡
fiÀ»¿Õ œŒœŒ¬, ÊÛÌ‡ÎËÒÚ,
ÔËÒ‡ÚÂÎ, ·Ë‚¯ ÏËÌËÒÚ˙
Ì‡ ÓÍÓÎÌ‡Ú‡ ÒÂ‰‡ Ë ‚Ó‰ËÚÂ

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

- ¿ÎÓ, ¯ÂÙÂ... ÕÂ ÏÓ„‡ ‰‡ ‰ÓÈ‰‡ Ì‡
‡·ÓÚ‡...  ÓÎ‡Ú‡ ÏË ÒÂ ‡Á‚‡ÎË.
- ¬ÁÂÏË ‡‚ÚÓ·ÛÒ‡ Ë ÔËÒÚË„‡È!
 ‡Í˙‚ ÚË Â ÔÓ·ÎÂÏ˙Ú?!
- ¿ÏË, ‡Á ÌˇÏ‡Ï ‡‚ÚÓ·ÛÒ...

Пенсионер, президент на България и без-
домник, живеещ в кашон с компютъра си -
това са само част от отговорите, които раз-
криват какви искат да станат децата у нас,
когато пораснат. Актуалното допитване, на-
правено във фейсбук сред 850 души, посоч-
ва и други любопитни професии, за които
мечтаят подрастващите.

Сред желанията им се открояват още
археолог, който намира кост от динозавър;
първо кмет, а после машинист; откривател
на лекарство, за да не остаряваме; супер
жена; мениджър на разни неща; фермерка,
която подарява на бедните отглежданите
плодове и зеленчуци.

Някои от най-малките мечтаят “просто”
да станат кака, татко, майка. Или да се
превърнат в любимия си герой: първо - в
Елза, а после - във всички останали принце-

Експерти от Университета в
Рединг обявиха млякото за елик-
сир на дълголетието, тъй като
според тяхно проучване консу-
мирането на само една чаша днев-
но значително удължава живота.
Изследователи събраха информа-
ция от здравните картони и хра-
нителните навици на 2 млн. души
във Великобритания и САЩ и
установиха, че тази напитка на-
малява риска от коронарна бо-
лест на сърцето с 14%.

Български деца искат
да станат пенсионери
Актуално проучване разкрива мечтаните
професии сред подрастващите у нас

си. Други избират сравнително редки, “ни-
шови” професии: майстор-дърворезбар, на-
родна певица, преводач от японски език,
багерист-тракторист, воден археолог, капи-
тан на кораб, бижутер, блогър, войник от
специалните части, аниматор, библиотекар.

В представите на децата мечтаната про-
фесия е обвързана с кауза: един иска да
прави къщи за хората без дом; за друг е
важно да е министър-председател, за да ста-
не България най-добрата страна за живеене.
При това, за някои момчета и момичета няма
невъзможни неща: обмислят да направят
машина, която да върне хората, станали
звездички.

Децата често мечтаят едновременно да
упражняват няколко занаята: лекар и детски
учител, шофьор(ка) на камион за сладолед и
фризьорка на кучета, полицай и ветерина-

рен лекар, художник и собственик на конна
база, балерина и кози пастир, фармацевт и
супербатманка-октопод. В представите им
работата върви ръка за ръка с удоволстви-
ето: “Ще стана пилот, а кака - стюардеса, за
да е винаги с мен. А теб, мамо, ще те возя
в самолета до Париж да пием кафе и да ядем
френски кроасани.”

Обикновено членовете на едно семейст-
во имат различни копнежи, сочат още данни-
те от допитването, направено на страницата
на “Хиполенд” във фейсбук. Дете на 8 годи-
ни иска да е космонавт, а братчето му на
4 години - шофьор на камион за боклук. По-
малкото да е ВиК-аджия, а каката - принцеса.
Баткото да е политик, а 3-годишният - Чейс
от “Пес Патрул”. Желанията на най-малките
са и сред най-забавните: 2-годишен иска да
стане горила, а друг мечтае да е бандит.

Компанията отличи 30 оригинални идеи
за професия, като пожела на малчуганите
изобретателност в преследването на мечти-
те, а на всички родители - да си повтарят по-
често, че и те са били деца.

Обявиха
млякото за
еликсир на
дълголетието

Само една чаша
дневно значително
удължава живота

Благотворителното
комедийно шоу Stand up
for Sisterhood ще събере
на 22 септември, от 20 ч.,
пет популярни, смели и
изключително забавни
жени, които ще разкажат
за своите неуспехи и не-
фотогенични моменти.
Дългоочакваното съби-
тие е режисирано от Сто-
ян Радев и е по инициати-
ва на Answear България.

Пред публиката ще
застанат певицата и тв
водеща Алекс Раева,
съоснователката на плат-
формата “Майко мила”
Красимира Хаджиивано-

Пет популярни жени разказват провалите си в комедийно шоу

ва, управляващият парт-
ньор на Trastena Wines и
създателка на “Три жени
на микрофона” Оля Ма-
линова. Към тях ще се
присъединят основател-
ката и собственик на
“Пощенска кутия за при-
казки” Гери Турийска и
социологът, автор и мо-
дел Пам Велидис.

Всички те са успели и
щастливи жени. Но как са
стигнали дотук? Отказва-
ли ли са се? Кога не са се
справяли и какво са на-
учили от провалите си?
През смях и сълзи Алекс,
Красимира, Оля, Гери и

Дамите ще си припомнят предизвикателствата,
които са ги направили непримирими

Любимият участник от третия
сезон на “Гласът на България” -
Тихомир Митов, избухва в модер-
ния микс между поп пеене и фол-
клорни мотиви, фантастично впле-
тени в проекта от Ваня Вакари.
Талантливият изпълнител зарадва
ценители със “Сеньорита”, като
песента е по негови музика и
текст. Авторът признава, че идея-
та от дълго време се върти в гла-
вата му, преди да напише компо-
зицията за онези прекрасни момен-
ти и неустоими летни флиртове,
които може да се случат само в
безумните летни вечери. Тихомир
нарочно решава да пусне песента
точно в началото на есента, за да
извика отново в съзнанието на фе-
новете юлските спомени.

“В последните години този
стил доста се наложи като тен-

“Пещерата на картините”, по чиито стени има скал-
ни рисунки на хиляди години, беше продадена на търг,
пише “Гардиън”. Купувачът, пожелал да остане анони-
мен, се сдоби с естествената подземна кухина и земята
край нея за 2,2 милиона долара.

От 1953 г. пещерата и околностите са собственост
на семейство от Сейнт Луис, което използва мястото за
лов. За коренното индианско племе Осейдж тази тери-
тория е свещена. Затова хората, щом научили за про-
дажбата, опитаха да откупят пещерата миналата година
директно от стопаните й, но за съжаление предложили
твърде малка сума.

Антроположката Карол Диас-Гранадес също се про-
тивопостави на аукциона, понеже в продължение на
20 години описва и изучава древните рисунки в “Пеще-
рата на картините” и знае колко ценни са те. “Продаж-
бата на свещено за американските индианци място из-
праща погрешно послание. Това е все едно да продадете
на търг Сикстинската капела”, категорична е изследова-
телката.

Пам ще си припомнят
предизвикателствата, ко-
ито са ги превърнали в
непримирими и независи-
ми жени с чувство за ху-
мор и собствено мнение.

“Провалил си се
само тогава, когато ос-
танеш залепен до паде-
нието си, без да успееш
да се видиш отстрани,
без да си направиш ана-
лиз и без да си научиш
уроците. Въпрос на из-
бор е дали ще приемеш
провала като изтласква-
ща сила или като нещо,
което ще те смачка”, каз-
ва Алекс Раева.

„Пещерата на картините”
бе продадена за $2 милиона

Тихомир Митов избухва с микс от поп и фолклор

Изпълнителят иска да задържи лятото със “Сеньорита”

денция, но аз не държа на него
заради комерсиалната част. С еки-
па ми сме решени да покажем, че
българският фолклор не е оста-
нал само в миналото, а се разви-
ва, може да е с мейнстрийм звуче-
не и ние трябва да го налагаме и

показваме. Дори Лейди Гага из-
ползва в трейлъра към автобио-
графичния си филм български
фолклорни мотиви... Какво по-го-
лямо доказателство, че нашето
музикално наследство е световен
фактор?!”, сподели изпълнителят.
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ТЕЛЕЦ

Очертават се доста емо-
ционални кризи и отноше-
нията зациклят. Възмож-
ни са нежелани присъ-
ствия.

ОВЕН

Ако сте недоволни от ра-
ботата си и сте убедени,
че заслужавате нещо по-
достойно, направете про-
мяна.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Никой не е казвал, че
любовта е букет от две
дузини рози. Никога не се
отчайвайте обаче. Бъдете
спокойни.

22 май - 21 юни

РАК

Трябва да се усмихвате
колкото може повече и
колкото може по-широко,
и то не само на своя
любим човек.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Всичко ще се подрежда
изключително успешно. Ще
постигате всичко, макар
че нищо няма да предпри-
емате.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Денят е много благопри-
ятен за отдих и отдале-
чаване от проблемите.
Иска ви се да се усамоти-
те.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Очакват ви много радо-
стни открития и попаде-
ния в личния живот. Всич-
ко се оказва толкова про-
сто.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Причини за безпокойство
има, но те не са така
сериозни. По-рано си набе-
лежете нова цел. Трябва
да сте подготвени.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Преоценете внимателно
своите възгледи за общу-
ване с любимия човек и
премахнете всичко, което
ви пречи.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Денят е много подходящ,
за да разширите своя кръг
от познати. Може би е
време за важна нова
стъпка.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Да се промени миналото е
невъзможно. Трябва да го
приемете и да свикнете с
него. Внимавайте. Бъдете
предпазливи.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Няма да има нищо при-
теснително в това, че ще
поискате да балансирате.
Успокойте душата си и
бъдете позитивни.

ХОРОСКОП
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29
o
С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

05.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.15 ¿Á Ó·Ë˜‡Ï ÊË‚ÓÚÌËÚÂ Ú‚

ÙËÎÏ /9 ÂÔËÁÓ‰/
14.30 ¬Î‡Í˙Ú Ì‡ ‰ËÌÓÁ‡‚ËÚÂ

‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
15.00  Ó„‡ÚÓ Ò˙ˆÂÚÓ ÁÓ‚Â Ú‚

ÙËÎÏ /9 ÂÔËÁÓ‰/
15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ Ò ƒÓ·ËÌ‡

◊Â¯ÏÂ‰ÊËÂ‚‡
22.00 ŒÍÚÓÔÓ‰ Ú‚ ÙËÎÏ /4

ÒÂÁÓÌ, 11 ÂÔËÁÓ‰/ (12)
23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ’‡ÌË·‡Î Ú‚ ÙËÎÏ /2

ÂÔËÁÓ‰/ (16)
00.20 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.40 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.35  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.30 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20:00 ˜‡Ò‡/
04.25  Ó„‡ÚÓ Ò˙ˆÂÚÓ ÁÓ‚Â Ú‚

ÙËÎÏ /9 ÂÔËÁÓ‰/Ô/

00.15 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î (Ô)

01.25 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡ì
02.20 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
03.15 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
04.10 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
05.10 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
08.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
09.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î
21.00 ì◊Â‚ÂÌ Í‡ÚÓÌì (Ô)
22.00 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ (Ô)
22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.05 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)

06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ Ò
‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ —ÚÓ-
ˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙  ‡-
‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ì ÓÏËˆËÚÂî - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ
¯ÓÛ (2015 „.)

13.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

14.00 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî -
ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.122

15.00 œÂÏËÂ‡: ì¡Ûˇ ÓÚ Î˛-
·Ó‚î - ÒÂË‡Î, Ò.12
ÂÔ.11

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎË-
ˆËî - ÒÂË‡Î, Ò.15

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆË-

ÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡,
ÌÓ‚ ÒÂÁÓÌ 10

18.00 œÂÏËÂ‡: ì“‡ÚÍÓ‚ˆËî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.2

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡Î-
Ì‡ ÂÏËÒËˇ

20.05 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-
ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.46

21.00 ì‘ÂÏ‡Ú‡: ¬ÂÏÂ Á‡
ÔÓ·ÛÊ‰‡ÌÂî - Ë‡ÎËÚË,
Ò.7

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

23.30 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ‚Ë-
Ì‡î - ÒÂË‡Î, Ò.7 ÂÔ.17

00.00 ì◊˙Íî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.4
01.00 ì‘‡ÏËÎËˇÚ‡î - ÒÂË‡Î,

ÂÔ.8
02.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.30 ì“˙„Ó‚ÒÍË ˆÂÌÚ˙î -

ÒÂË‡Î, Ò.14 ÂÔ.114,
115

Днес времето ще се задържи без съществена промяна. Ще духа

слаб до умерен северозападен вятър. Над по-голрямата част от

страната ще е слънчево. Максимелните температури леко ще се

понижат и ще са между 20 и 25 градуса. Облачността ще е

променлива, на места ще има и превалявания от дъжд. Над

Черноморието ще е предимно слънчево. Ще духа до умерен източен

вятър. Максимални температури на въздуха ще са 22-25o. Темпера-

турата на морската вода е 21-22o. Над планините преди обяд ще

е предимно слънчево. Максимална температура на височина 1200

метра около 20o, на 2000 метра - около 12o.

НИМХ/БТА

06.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
09.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
10.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-
Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ
Ì‡ ÊË‚ÓÚ

11.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ¯ÓÛ
Á‡ ÒÚËÎ Ë ‡ÍÚÛ‡ÎÌË ÚÂÌ-
‰ÂÌˆËË

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)
12.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
15.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)
15.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏ!î

- ¯ÓÛ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡
Ô‡ÚÌ¸Ó ‚ ÊË‚ÓÚ‡

16.00 Ã˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓ
17.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
18.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî -

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ
Ì‡ ËÒÚËÌ‡Ú‡

19.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
21.30 ì–ÛÒÍÓ ÔËÍÎ˛˜ÂÌËÂî -

ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î
23.25 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî - ‡Á-

‚ÎÂÍ‡ÚÂÎÌÓ-ÏÛÁËÍ‡ÎÌÓ
ÚÓÍ-¯ÓÛ

00.05 «‡ ˛·ËÎÂˇ Ì‡ ≈‰‚‡‰
–‡‰ÁËÌÒÍË. ì÷‡ÒÚ‚Ó ÚÓ
Ì‡ ÊÂÌËÚÂî

01.05 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
04.10 ì–ÛÒÍÓ ÔËÍÎ˛˜ÂÌËÂî -

ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î
05.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
05.05 ì–ÛÒÍÓ ÔËÍÎ˛˜ÂÌËÂî -

ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220;
“‡Ìˇ √ÎÛı˜Â‚‡ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245;
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207; –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206;
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈

ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

РЕЗУЛТАТИ

еfbet Лига, VIII кръг
Славия - Лудогорец 1:0

Тасев (48), ЧК: М. Георгиев
(С-58); Ботев Вр - ЦСКА
2:4 1:0 Бабунски (7) 1:1
Йомов (16) 1:2 Мазику (39) 1:3 Баи (50)
2:3 Маринов (73) 2:4 Йомов (81).

 1. ¡ÓÚÂ‚ œ‰ 8 5 2 1 11:7 17
 2. —Î‡‚Ëˇ 8 5 2 1 10:6 17
 3. ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ 6 5 0 1 16:3 15
 4. ÷— ¿ 5 4 1 0 11:5 13
 5. ◊ÂÌÓ ÏÓÂ 8 3 3 2 8:6 12
 6. ¡ÂÓÂ 8 4 0 4 10:11 12
 - - - - - - - - - - - - - - - - -
 7. ¡ÓÚÂ‚ ¬ 8 2 3 3 8:12 9
 8. ÀÓÍÓ —Ù 7 2 3 2 6:10 9
 9. ¿‰‡ 6 2 2 2 7:4 8
10. ÀÂ‚ÒÍË 8 2 2 4 9:13 8
- - - - - - - - - - - - - - - - -
11. ÀÓÍÓ œ‰ 7 1 3 3 5:7 6
12. ÷‡ÒÍÓ ÒÂÎÓ 8 1 3 4 3:8 6
13. ÷— ¿ 1948 8 1 2 5 12:18 5
14. œËËÌ 7 1 0 6 9:15 3

IX кръг: петък, 20.00: Берое - Арда;
събота, 16.15: Локо Пд - Ботев Пд;
19.00: ЦСКА 1948 - Царско село; неде-
ля, 16.30: ЦСКА - Левски; 19.15: Лудо-
горец - Ботев Вр; понеделник, 17.30:
Пирин - Черно море; 19.45: Локо Сф -
Славия.

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ
15.45 Родопа См - Локо Пд
18.45 Етър - Ботев Пд
21.45 КПР - Евертън
ПО ДИЕМА СПОРТ 2
21.45 Норич - Ливърпул
ПО МАКС СПОРТ 3
19.30 Болоня - Дженоа
21.45 Фиорентина - Интер
ПО МАКС СПОРТ 4
20.30 Хетафе - Атлетико М
ПО МАКС СПОРТ 2
ТЕНИС
15.00 Турнир в Астана
ПО ЕВРОСПОРТ 1
КОЛОЕЗДЕНЕ
16.00 СП във Фландрия

Славия буквално шокира шампио-
на Лудогорец и го победи с 1:0 при
домакинството си от осмия кръг. “Бе-
лите” стигнаха до успеха с куп юноши
и доиграха мача с десет души. На ста-
диона в “Овча купел” успеха донесе
Тони Тасев (48).

Гостите бяха без заразения с КО-
ВИД-19 треньор Валдас Дамбраускас.
Те започнаха по-активно срещата, иг-
раеха повече с топката, но не създадо-
ха нищо сериозно пред вратата на Све-
тослав Вуцов. Славия отговори със
силен далечен удар на Ерол Дост, кой-
то прелетя високо над вратата на Сер-
джио Падт. Мартин Сораков (10) на-
влезе по дясното крило и опита прост-
релно центриране, а Жосуе Са подло-
жи крак и за малко да си вкара автогол.
Сисиньо центрира в наказателното
поле и Са (22) стреля с глава, но над
вратата. “Белите” разчитаха предимно
на контраатаки, но рядко застрашаваха
стража на шампионите. Секунди преди
паузата Баджи намери Текпетей в нака-
зателното поле на Славия и той падна в
пеналта, а белите бранители изчистиха.

След паузата Тони Тасев (48) овла-
дя топката в центъра, напредна и стре-

Славия шокира Лудогорец
„Белите” удариха шампионите с десет души

ля от над 30 м, за да матира Серджио
Падт. Славия остана с човек по-малко.
Мартин Георгиев (58) бе изгонен, след
като настъпи Бърнард Текпетей. Ре-
ферът Ивайло Стоянов-Сватбата
първо му показа жълт картон, но раз-
гледа ситуацията с ВАР и промени ре-
шението си, като изгони нарушителя с
директен червен картон.

Елвис Ману (71) от фаул стреля ви-
соко над вратата. След силно изчист-
ване Сисиньо сгреши при опита да из-
вади топката в тъч и тя попадна в Ра-
дослав Кирилов (78), който навлезе в
наказателното поле на Лудогорец и
стреля, но разтресе гредата. Топката
попадна в Питър Макрилос, който от-
близо пробва удар, но Серджио Падт
спаси с гърди. При контраатака Питър
Макрилос изведе добре Мартин Сора-
ков (82) в наказателното поле. Млади-
ят нападател стреля в близкия ъгъл, но
бразилският страж показа отличен ре-
флекс и спаси.

“Раздадохме се на терена през це-
лия мач. Заслужено спечелихме. Мла-
дите футболисти сами се налагат.
Момчетата показват страхотно отно-
шение и си заслужиха местата. Не ис-

СНИМКА СПОРТАЛ

Славистът Ерол Дост (вляво) избива топката
от краката на Клод Гонсалвеш за победата на “белите”

ЦСКА-Сф победи уве-
рено Ботев с 4:2 във Вра-
ца в мач от осмия кръг.
Двубоят започна отлично
за домакините, които пове-
доха с гол на Дориан Ба-
бунски (7). Гостите обаче
стигнаха до пълен обрат
още преди почивката с по-
падения на Георги Йомов
(16) и Брадли Мазику (39).
Пет минути след началото
на втората част Йоан Баи
покачи на 3:1, но Миро-
слав Маринов (73) върна
един гол за Ботев. Точка на
спора сложи Йомов (81).

“Червените” записаха
четвърти успех в пет мача.
В неделя от 16,30 часа
тимът на Стойчо Младе-
нов посреща Левски на На-
ционалния стадион. Преди
това ЦСКА-Сф започва
защитата на Купата на
България, като утре от 16
часа гостува на лидера във

ЦСКА-Сф нямаше проблеми във Враца

Втора лига Хебър.
“В нашия отбор има

потенциал, който трябва

да развиваме. Тепърва ще
подобряваме отбора.
Трябва да имаме нужното

СНИМКА CSKA.BG

Георги Йомов (вдясно) пази топката от Гонсало
Виейра от Ботев за победата на ЦСКА, за която
националът вкара два гола

търпение и правилно да
анализираме качествата на
всеки играч.  Взаи-
мовръзките между играчи-
те лека-полека ще се подо-
брят с мачовете”, каза
Младенов.

“Отборът трябваше да
има дух и го показахме.
Допуснахме някои индиви-
дуални грешки, от които
ЦСКА се възползва и вка-
ра гол. ЦСКА е по-добри-
ят отбор, но ние излязох-
ме със самочувствие да иг-
раем срещу един от най-
добрите отбори в Бълга-
рия. Нямаме време за оп-
равдания”, обяви настав-
никът на врачани Даниел
Моралес. Бразилецът е
дългогодишен треньор в
ЦСКА, като по едно време
миналия сезон дори води и
мъжкия отбор. Сега през
лятото Моралес взе някол-
ко играчи от “Армията”.

кам да коментирам съдийството. Надя-
вам се да продължим да играем по този
начин, да се опазим от контузии, нака-
зания. С времето ще трупаме самочув-
ствие”, заяви треньорът на Славия Зла-

томир Загорчич.
В класирането тимът му разделя

първото място с Ботев Пд с по 17 т.,
а Лудогорец е трети с 15 т., но и с два
мача по-малко.
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Франция през 2015 г. и от
Сърбия през 2019 г.

След разменени геймове,
в тайбрека Словения поведе
с 3:0 след ас на Тончек Щерн

Италия пак превзе Европа
Капитанът й Симоне Джианели е МВП на Евроволей 2021

Даниеле Лавиа бе топиг-
рачът в мача с 21 т., а Але-
сандро Микиелето добави
17. Ален Паженк отбеляза 16
т. за Словения. Капитанът и

разпределител на Италия Си-
моне Джианели бе избран за
МВП на турнира.

Преди това в спор за
бронзовите медали световни-

ят шампион Полша удари до-
сегашния еврошампион Сър-
бия с 3:0 (22, 16, 22).

Италия и Словения бяха в
Група В с България. “Лъво-

вете” успяха да вземат гейм
на “адзурите”, но загубиха
на нула от словенците, пре-
ди да отпаднат на 1/8-финал
от Германия с 1:3 гейма.

Италия е новият европей-
ски шампион по волейбол.
Момчетата на Фердинандо
де Джорджи спечелиха евро-
пейската титла, след като на-
правиха страхотен обрат и
се наложиха над Словения с
3:2 гейма (25:22, 20:25,
25:20, 20:25, 15:11) във фи-
нала на Евроволей 2021 в
Катовице, Полша.

Това е първа евротитла за
“Скуадрата” от 2005 г. и
общо седма в историята.
Словенците достигнаха за
трети път в последните че-
тири първенства до мача за
титлата, като загубиха от

и контри на Клемен Чебул и
Ален Пайенк през центъра,
но “адзурите” изравниха след
две успешни атаки и ас на
Юри Романо. Италия поведе
с 6:5 след страхотна блокада
на Алесандро Микиелето.
Пак той пусна топката зад
блокадата и размяната на
полетата дойде при 8:7, а
след контра на Даниеле Ла-
виа Италия поведе с 9:7. С
нови два аса на Микиелето
“адзурите” дръпнаха с 11:7
и удържаха преднината си, за
да триумфират след сервис в
аут на Клемен Чебул със сед-
ма евротитла.

Олимпийската шампионка от
Токио по карате Ивет Горанова
става полицай. Тя е приела пока-
ната на вицепремиера и вътре-
шен министър Бойко Рашков да
постъпи в структурите на МВР,
съобщиха от ведомството.

Златната ни медалистка полу-
чи предложението на 12 август,
когато ръководството на минис-
терството награди служителите
на МВР - медалисти от Олимпий-
ските игри.

21-годишната Горанова (55 кг)
спечели златен медал в Токио,

Григор Димитров спря пропадането си в
световната ранглиста. Най-добрият ни тени-
сист запази 29-ото място, като е с 1836 т.
Той остана в топ 30, където попадна, след
като регресира с 12 позиции след US Open.
Миналата седмица първата ни ракета не уча-
ства в турнири, а се подготвя за заключител-
ната част от сезона.

Следващата седмица той ще участва на
АТП 250 надпреварата в Сан Диего, САЩ.
Това означава, че Гришо ще пропусне и таз-
годишното издание на “София оупън” от не-
деля. Димитров игра в София през 2017 г. и
взе титлата.

Промени в топ 20 на мъжкия тенис няма.
Първото място остава за Новак Джокович
(Сърб) с 12 133 т., пред Даниил Медведев (Рус)
- 10 575, Стефанос Циципас (Гър) - 8350, и др.

От останалите родни тенисисти Димитър
Кузманов и Адриан Андреев запазват класи-
ранията си - съответно 228-и и 319-и. Алек-
сандър Лазаров отстъпва с едно място до 462-
ро, а Александър Донски се изкачва с две по-
зиции до №620.

Лео Меси вече започ-
на да показва нрава си и
в ПСЖ. Аржентинецът бе
сменен през второто по-
лувреме на мача с Лион
2:1. Той видимо се ядоса,
че трябва да напусне те-
рена четвърт час преди
края на двубоя, и не по-
даде ръка на треньора
Маурисио Почетино, ко-
ето е голямо неуважение.

“Преценихме да изва-
дим Меси, за да го пред-
пазим от евентуална кон-
тузия.  Предстоят ни
важни мачове и трябва да
сме сигурни, че той ще е
на линия. Това решение
беше за доброто на от-
бора. Понякога действи-
ята на треньора се харе-
сват на играчите, друг
път - не. Всички знаят,

Златната Ивет Горанова
става полицай

Гришо спря
пропадането

Българските нацио-
нални отбори по волей-
бол за мъже и жени ще
бъдат част от световните
първенства догодина.
Това стана ясно след
завършването и на по-
следните континентални
шампионати. Според но-
вите правила за Мондиа-
лите ще се класират до-
макинът, действащият
шампион, всички финали-
сти от континенталните
турнири в предишната

Волейболистите ни ще участват
на световните първенства

Меси започна със
скандалите в ПСЖ

след като на финала надви голя-
мата си опонентка Анжелика
Терлюга (Укр) с 5:1 т.

Шампионката е родена на 6
март 2000 г. в Долна Митропо-
лия. Възпитаничка е на спортно-
то училище в Плевен “Георги
Бенковски” и се състезава за клуб
“Петромакс”. Преди време тя
споделя, че има мечта да стане
полицай.

“До ден днешен не съжалявам,
че се занимавам с карате. Харес-
ва ми, че е бойно изкуство, че
има удари”, казва Горанова.

година, а останалите ме-
ста ще бъдат разпределя-
ни според класирането в
ранглистата. Вече е си-
гурно, че България ще
бъде представяна и при
мъжете, и при жените на
следващите световни
първенства.

Мъжете хванаха един
от последните влакове за
Мондиала в Русия, тъй
като се класираха като 23-
тия отбор от общо 24 уча-
стници. Зад “лъвовете”

остана единствено Китай,
а пред нас са тимове като
Катар, Египет, Мексико,
Турция и Тунис.

При дамите България
също намери място по
ранкинг, като 15-ата по-
зиция на “лъвиците” им
гарантира виза за Све-
товното първенство в
Полша и Нидерландия. И
двата турнира ще се про-
ведат едновременно -
между 26 август и 11
септември.

СНИМКА GOAL.COM

Лео Меси (вляво) отказва да стисне подадената
ръка от треньора Маурисио Почетино

че разполагаме с велики
футболисти, затова и от-
говорността е голяма.
Няма никакъв проблем.
Чудесно е, че успяхме да
победим. Беше важно,
особено след трудния
мач в Брюж (1:1). Лион
е много качествен отбор,
който показва привлека-
телен футбол. През вто-
рото полувреме се
възползвахме от положе-
нията си и спечелихме”,
каза Почетино.

Откакто се присъеди-
ни към парижани, Меси
все още не е отбелязал
гол. На “Парк де Пренс”
точни бяха Неймар (66-
д) и резервата Мауро
Икарди (90+3), а за “хла-
петата” откри Лукас Па-
кета (54).


